
رئیس جمهور :
اجرای سلیقه ای قانون موجب بدبینی 

مردم به مسئولان می شود
رئیس جمهور قانون اساسی را میثاق مشترک مردم و انقلاب 
اسلامی دانست و تأکید کرد: اجرای صحیح قانون اساسی باعث 
مسعود  شد.  خواهد  کشور  در  اختلاف  از  دوری  و  اتحاد  ایجاد 
پزشکیان روز دوشنبه در نخستین جلسه هیئت پیگیری و نظارت 
بر اجرای قانون اساسی در دولت چهاردهم با بیان اینکه مبنای ما 
در کشور باید بر منطق حق، عدالت و عدم تبعیت از هوای نفس 

استوار باشد، به دستور العمل های متعالی که از باورهای ... صفحه 2

رئیس مجلس  شورای اسلامی:
دوقطبی  کاذب در حوزه حجاب نه خیر 

دینی دارد نه خیر سیاسی
رئیس مجلس  شورای اسلامی گفت: اگر کسانی بخواهند در 
حوزه حجاب دوقطبی های کاذب درست کنند به این معناست 
که خیر دینی و سیاسی کشور را نمی خواهند و فقط می خواهند 
سوءاستفاده ای کرده و بروند. محمدباقر قالیباف رئیس مجلس 
که  قضائیه  قوه  و  مجلس  مشترک  نشست  در  اسلامی  شورای 
صبح روز )دوشنبه( به صورت علنی و غیررسمی در محل صحن 
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رییس پارک علم و فناوری استان قم خبرداد:

درآمد سه هزار میلیارد 
تومانی شرکت های 

دانش بنیان

استاندار قم:

 متعهد به فراهم کردن 
زمینه اشتغال و ازدواج 

معلولان هستیم
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رئیس صندوق توسعه ملی مطرح کرد:

حمایت صندوق توسعه 
ملی از طرح های 

توسعه ای قم

آبفای قم هشدار داد:

لزوم اقدام فوری برای پیشگیری از 
یخ زدگی كنتور، لوله  و اتصالات آب

صفحه 5

صفحه  8

مجیداخوان تاکید کرد؛

ضرورت توقف دخالت ها در تصمیمات شورا
صفحه  8

صفحه  5

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

قم رتبه یازدهم کشور در تولید ماهیان گرمابی

»مصری» بالاخره رفت؛
»ابرازه« سرپرست دانشگاه 

علوم پزشکی قم شد

قم شهری برای همه شهروندان؛ 
تلاش مدیریت شهری 

درمسیر تکریم توان یابان

صفحه  4

صفحه 3

وزیر بهداشت در حکمی علی ابرازه را به عنوان 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی 
درمانی قم منصوب کرد. محمد رضا ظفرقندی وزیر 
بهداشت در حکمی علی ابرازه را به عنوان سرپرست 

دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی ...

بیشتر کلان شهرها از جمله قم برای مناسب سازی 
معابر و ساختمان های شهری نیاز به سرعت بیشتری 
در امور اجرایی دارند تا شهرهایی مناسب برای حضور 
تمام گروه ها داشته باشیم، با این وجود دستیابی به 
این مهم هنوز با چالش هایی روبه رو است. براساس 
این گزارش، نفس زنان راه خود را در میان خودروها 
و موتورسیکلت های پارک شده در پیاده رو باز می کند، 
باید از خیابان عبور کند و مسیر میانه بلوار محصور 
شده است و پل عابر پیاده نیاز به پاهایی دارد که توان 
بالا رفتن از ۵۰ پله را داشته باشند. با نگاهی ناامیدانه 
تلاش می کند تا از نهر کنار خیابان عبور کند اما نهر ...

اسامی به ترتیب رشته وحروف الفبا به شرح زیر اعلام می گردد.
انتخابات مذکور روز چهارشنبه  1403/10/05 به صورت الکترونیکی برگزار خواهد شد.

نامزده های احراز صلاحیت شده دهمین دوره انتخابات 
هیات مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم

هیات اجرایی دهمین دوره انتخابات هیات مدیره
سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم

در نظر دارد سرویس حمل ونقل متوفیان برون شهری را از طریق برگزاری مزایده  عمومی برای مدت 
یک ساله به شرکتها وپیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید.

شرایط: متقاضیان باید توانایی انجام کار در خصوص موضوع پیمان وخودروهایی با مکانیزم حمل 
متوفی و با مدل 139۵ به بالا داشته باشند.

شرح مختصر :
حمل متوفی بوسیله آمبولانس از محل سازمان بهشت معصومه )س( به تمام نقاط کشور 

سپرده شرکت در مزایده به مبلغ 4۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) چهارصد میلیون ریال( می باشد. که هم 
بصورت واریز نقدی به حساب سازمان ویا ضمانت نامه بانکی امکان پذیر میباشد. سازمان آرامستانها 
مکلف می باشد در صورتی که برنده مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده شرکت درمزایده 
مشارالیه ضبط می نماید و همچنین نفر دوم هم اگر برای انجام عقد قرارداد به او مراجعه گردد و 
از انجام معامله امتناع نماید سپرده شرکت درمزایده ضبط خواهد شد.سازمان اختیار دارد بعد از 
بازگشائی پیشنهادات و پس ازبررسی ، برنده مزایده را تا هفت  روز کاری اعلام نماید. در روز بازگشائی 
پیشنهادشرکت کنندگان درجلسه کمیسیون معاملات لازم نمی باشد.در قرارداد منعقده با برنده 

مزایده رعایت قانون کار )بیمه تامین اجتماعی ( و مالیات بر حقوق برای کارگران الزامی است.
سازمان آرامستانها در رد وقبول پیشنهادات مختار بوده و هزینه آگهی برعهده برنده مزایده می باشد.

متقاضیان می توانند جهت دریافت اسنادمزایده وکسب اطلاعات بیشتر بعد از انتشار آگهی دوم  به 
مدت 1۰ روز در ساعات اداری به سازمان مراجعه نمایند.

تذکر مهم: بر اساس آیین نامه معاملات شهرداری ها مدت ده روز در بند فوق الذکر شامل هم اخذ 
و هم تحویل اسناد می باشد.

 متقاضی می بایست مبلغ پیشنهادی خود را ) مشخص، معین، بدون قید و ابهام وبدون قلم خوردگی 
باشد( درپاکت لاک ومهر شده تسلیم نماید

محل توزیع اسناد: جاده قدیم قم –تهران کیلومتر4 سازمان بهشت معصومه ساختمان اداری واحد 
امورحقوقی و قراردادهای سازمان  - تلفن 1۵3۰و3664۰934

محل تحویل پاکتهای پیشنهادی: قم ،بلوار شهید خداکرم ، سازمان میادین میوه وتره بار قم ، واحد 
حراست

آگهي مزایده )نوبت دوم(

 روابط عمومی سازمان آرامستانها شهرداری قم

 سازمان آرامستانها شهرداری قم 

عکس: احمد ریاحی دهکردی
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رویکرد ایران به غرب ستیز یا تعامل؟
پایه عقلانی  بر دو  یا راهبردی  هر سیاست 
باید صورت بگیرد؛ که یکی سود و دیگری زیان 
است. به هر حال هر سیاستی هم هزینه و هم 
سود دارد. اگر حاصل جمع جبری آن سیاست 
به نفع کشور بود، قابل دفاع است و اگر نبود، 
حتما آن سیاست باید مورد بازنگری قرار بگیرد. 
همه  که  بگوییم  می توانیم  دلیل  همین  به 
سیاست ها به نوعی نسبی هستند و نمی توانیم 

انتخاب مطلقی داشته باشیم.
بنا به تناسب، منافع و شرایط زمانی و مکانی سیاست ها باید منعطف و 
متناسب تنظیم شود و همان طور که اشاره کردم حاصل جمع آن باید به نفع 
منافع ملی کشور ما تعیین شود. اگر بخواهیم بد بینانه به روابط بین المللی 
آماده  جنگ  برای  را  خودشان  همواره  حکومت ها  و  دولت ها  کنیم،  نگاه 
می کنند؛ حتی اگر قصدشان رسیدن به صلح باشد. در این چهارچوب هر 
جایی که خلأ قدرت به وجود بیاید یا نابرابری قوا و عدم توازن شکل بگیرد، باید 

منتظر جنگ بود؛ پس برای جلوگیری از جنگ باید دنبال توازن قوا گشت.
قوانین و حقوق بین المللی هم بر روابط کشورها حاکم است و دولت ها علاوه 
بر مناسبات ملی و منافع ملی یک تکالیف بین اللملی هم دارند. در همین نگاه 
واقع بینانه باید بگوییم که جنگ امری بسیار پرهزینه و خصوصا در دنیای فعلی 
بسیار خسارت بار است. لذا یکی از مأموریت های اصلی هر دولت یا حکومتی 
این است که به دنبال صلح و امنیت حرکت کند و برای کشور و مردمش و حتی 
منطقه و جهان دنبال این باشد که صلح، ثبات، امنیت و استقرار را تأمین کند. 
اما باید به این نکته هم توجه داشت که حفظ صلح و امنیت به قدرت و موازنه 

قدرت وابسته است.
اختلافی که ما می توانیم داشته باشیم، سر بحث مفهوم قدرت و عوامل 
قدرت است. یعنی در داخل کشور ما و شاید سایر کشورها بین ترقی خواهان و 
محافظه کاران بحث اصلی سر مفهوم قدرت است. محافظه کاران به طور کلی 
عوامل قدرت را به سه عامل محدود می کنند؛ قدرت نظامی، قدرت جمعیتی 
و قدرت سرزمینی. در اکثر جنگ های تاریخ اقتصاد مطرح بوده ولی جنگ 

عموما به خاطر دستیابی به منابع، ثروت و سرزمین صورت می گرفته است.
مسأله جهانی شدن و وقوع انقلاب های صنعتی سوم و اخیرا چهارم، مفهوم 
قدرت را دچار تحول کیفی کرده و مؤلفه های قدرت را هم متکاثر کرده و هم در 
عوامل آن جا به جایی رخ داده و قدرت را به دو قدرت سخت و نرم تقسیم کرده 
است. یعنی برای حفظ امنیت و منافع ملی و جلوگیری از جنگ، هر کشوری 
به دو قدرت سخت و نرم نیازمند است. اما آیا برای همه 192 کشوری که در 
دنیای امروز حضور دارند، چنین امکانی وجود دارد که به تنهایی و فقط بر پایه 

قدرت ملی به دنبال صلح و امنیت بروند؟
روابط  و  بین المللی  جایگاه  در  هم  و  ملی  توسعه  امر  در  هم  حکمرانی 
بین الملل مهم است. یعنی کشورهایی که حکمرانی خوب دارند، در مناسبات 
بین المللی هم در صلح زندگی می کنند و کشورهایی که در حکمرانی دچار 

مشکل هستند، در روابط بین الملل هم دچار تنش هستند.
چیزی که موقعیت ما را افزایش بدهد، تنها »قدرت نظامی« نیست. اگرچه 
قدرت نظامی از جنبه هایی در این سال ها افزایش پیدا کرده ؛ اما در سایر 
اینکه قدرت اقتصادی،  حوزه ها قدرت ما افزایش پیدا نکرده است. برای 
علمی و تکنولوژی، فرهنگی و رسانه ای، سیاسی و بین المللی افزایش پیدا 
کند، ما نیازمند هستیم که شرایط خودمان را در مناسبات بین الملل تغییر 
بدهیم. یعنی آن چیزی که اینها را کاهش داده، اگرچه مناسبات داخلی 
هم هست و ساختار سیاسی، اقتصادی و اجتماعی حکمرانی در جمهوری 
اسلامی ایران هم هست، اما دیگر هیچ کشوری توسعه پیدا نمی کند مگر 
اینکه زیرساخت های سیاسی، اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی خودش را با 
روابط خارجی هماهنگ کند و با مناسبات بین الملل در یک رابطه مثبت و 

سازنده قرار بگیرد.
تقریبا همه کشورهای آسیایی به خصوص در دورانی که روند جهانی شدن 
شکل گرفته توسعه پیدا کرده اند؛ یعنی وارد پروسه جهانی شدند و بعد قدرت 
برای قدرتمند شدن در جامعه  از فضای جدید جهانی  اینها  پیدا کردند. 
بین الملل سود بردند؛ امری که ما کمتر از آن استفاده کرده ایم و یا اساسا 
استفاده نکرده ایم. از جمله مفاهیمی که با جهانی شدن شکل گرفته اقتصاد، 
امنیت دسته جمعی، محیط زیست، تجارت بین الملل و ارتباطات بین الملل 
است. شاید نزدیک در دنیا نزدیک 4۰ شهر داریم که با پیوندهای جهانی 

زندگی می کنند.
 مدیرکل پیشین وزارت خارجه

گفتگوی تلفنی پزشکیان و ولادمیر پوتین:

تأكید ایران و روسیه بر كمک
 به دولت سوریه

روسای جمهور ایران و روسیه تحرکات اخیر تروریست ها در شمال سوریه را 
تهدیدی جدی علیه ثبات و امنیت این کشور و منطقه دانسته و بر همکاری 
مشترک برای کمک به دولت سوریه در مقابله با گروهک های تروریستی در این 

کشور تأکید کردند.
رئیس جمهورعصرروز دوشنبه در گفتگوی تلفنی با ولادمیر پوتین رئیس 
جمهورروسیه با اشاره به تحرکات اخیر گروهک های تروریستی در شمال 
سوریه گفت: درحالیکه برقراری آتش بس در لبنان روزنه امیدی برای ایجاد 
آرامش در منطقه ایجاد کرده بود، تحرکات گروه های تروریستی در شمال 
سوریه با حمایت و پشتیبانی رژیم صهیونیستی بار دیگر منطقه را در وضعیت 

هشدار قرار داد.
پزشکیان با بیان اینکه بازگشت تروریست ها به سوریه علاوه بر تهدید امنیت 
و ثبات این کشور، امنیت منطقه را نیز در معرض خطر جدی قرار خواهد داد 
و به گسترش نا امنی و درگیری در منطقه دامن خواهد زد، تصریح کرد : ما 
معتقدیم اتفاقات اخیر بخشی از طرح خطرناک آمریکا و رژیم صهیونیستی 
برای برهم زدن جغرافیای سیاسی منطقه به نفع صهیونیست هاست که البته 
با وحدت و همکاری کشور های منطقه به ثمر نخواهد نشست و ناکام خواهد 

ماند.
پزشکیان ضمن تجلیل از نقش ارزنده روسیه در حفظ صلح و ثبات منطقه 
و همچنین حمایت و پشتیبانی از تمامیت ارضی سوریه، خطاب به رئیس 
جمهور روسیه گفت : از تلاش ها و اقدامات وسیع جنابعالی در این مدت برای 
کنترل شرایط در منطقه و کمک به حل بحران پیش آمده در سوریه خبر دارم 
و در این زمینه آمادگی جمهوری اسلامی ایران برای هرگونه همکاری با روسیه 

در این مسیر را اعلام می کنم.
ولادمیر پوتین رئیس جمهور روسیه نیز در این گفتگوی تلفنی با بیان 
اینکه روسیه با ارزیابی های جمهوری اسلامی ایران درباره اتفاقات اخیر 
در شمال سوریه کاملا هم نظر است و استمرار این وضعیت را موجب 
خدشه دار شدن حاکمیت و تمامیت ارضی سوریه و تهدید امنیت منطقه 
می داند، تصریح کرد : ما معتقدیم تصمیم گیرنده در رقم زدن اتفاقات 
جاری در شمال سوریه نه تروریست ها بلکه حامیان و پشتیبانی کنندگان 
آنها هستند و در چنین شرایطی روسیه در تعامل و همکاری با ایران 
برای کمک به دولت رسمی و قانونی سوریه برای مقابله با گروهک های 

تروریستی مصمم است.

اخبار

عراقچی وزیر امور خارجه:

 ایران و تركیه منافع و نگرانی های مشترک 
در خصوص مسائل منطقه دارند

وزیر امور خارجه کشورمان در نشست مشترک با همتای ترکیه ای خود، 
اظهار کرد: ایران و ترکیه منافع و نگرانی های مشترک در خصوص مسائل 

منطقه دارند.
با همتای  مشترک  در  کشورمان  خارجه  امور  وزیر  عراقچی  عباس  سید 
ترکیه ای خود، اظهار کرد: این بار دوم است که من در مدت کوتاهی برای 
مشورت و رایزنی در خصوص مسائل منطقه به ترکیه سفر می کنم. نشان 
دهنده همکاری های نزدیک دو کشور در خصوص مسائل منطقه ای به دلیل 
وجود منافع و نگرانی های مشترک است که هر دو با آنها مواجه هستیم البته 

اختلاف نظرهایی وجود دارد که طبیعی است.
عراقچی ادامه داد: پایان حمایت گسترده تسلیحاتی آمریکا و غرب از رژیم 
متجاوز اسرائیل و توقف فوری نسل کشی و جنایات این رژیم در غزه، یک امر 
ضروری و فوری است. همینطور ارسال کمک های فوری و کافی بشردوستانه 
نوار غزه با توجه به در پیش بودن زمستان، یک امر ضروری هست که امیدواریم 

جامعه بین المللی به آن توجه کند.
تجاوز  در  صهیونیستی  رژیم  اهداف  به  نسبت  همواره  ما  افزود:  وی 
که  معتقدیم  بودیم،  داده  هشدار  منطقه  سطح  در  جنگ  گسترش  و 
ریشه بسیاری از مشکلات کنونی منطقه از دخالت های خارجی، ادامه 
اشغالگری و نقض بنیادین ملت های منطقه به ویژه ملت مظلوم فلسطین 

نشأت می گیرد.
وزیر امور خارجه کشورمان گفت: اطلاعاتی که ما داریم گروه های تروریستی 
تکفیری فعال در منطقه سوریه ارتباط و هماهنگی نزدیکی با آمریکا و رژیم 
صهیونیستی دارند. این گروه ها را با هدف انحراف توجهات از جنایات رژیم 
صهیونیستی در فلسطین و لبنان و جبران شکست هایی که در برابر مقاومت 

خورده اند، به ایجاد ناامنی در سوریه تشویق کرده اند.
عراقچی، افزود: فعال شدن مجدد گروه های تروریستی تکفیری در شمال 
سوریه و حملات این گروه ها به مناطق مختلف از جمله شهر حلب نگران 
کننده است. بازگشت مجدد تروریسم سوریه، امنیت، ثبات و تمامیت ارضی 
تبعات چنین وضعیت  و  است  داده  قرار  در معرض خطر جدی  را  سوریه 
خطرناکی مسلماً دامن همه کشورها به ویژه همسایگان سوریه را در بر خواهد 

گرفت.
وی با طرح این موضوع که نادیده گرفتن نقش رژیم صهیونیستی در 
ایجاد تنش، آرامی و درگیری در منطقه و کشورهای منطقه امر اشتباه و 
غلطی از تو نباید نقش این رژیم را هرگز فراموش کرد، گفتگوی مفصلی 
با همکارم آقای فیدان داشتم و راه های حفظ ثبات در سوریه را بررسی 

کردیم.
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به اینکه ایران و ترکیه اتفاق نظر دارند تا 
از دستاوردهای روند آستانه حفاظت کنند، تاکید کرد: توافق کرده ایم جلسه 
بعدی روند آستانه را در سطح وزرای امور خارجه به زودی برگزار کنیم. خواهان 
حفظ این روند هستیم، فکر می کنیم نباید کاری کنیم که ادامه این روند با 

مشکل مواجه شود.
 

رئیس مجلس  شورای اسلامی:

دوقطبی  كاذب در حوزه حجاب
 نه خیر دینی دارد نه خیر سیاسی

رئیس مجلس  شورای اسلامی گفت: اگر کسانی بخواهند در حوزه حجاب 
دوقطبی های کاذب درست کنند به این معناست که خیر دینی و سیاسی 

کشور را نمی خواهند و فقط می خواهند سوءاستفاده ای کرده و بروند.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در نشست مشترک 
مجلس و قوه قضائیه که صبح روز )دوشنبه( به صورت علنی و غیررسمی در 
محل صحن بهارستان برگزار شد، ضمن تسلیت ایام فاطمیه )س( و تشکر 
از حضور ریاست قوه قضائیه، معاونان وی و اعضای شورای عالی قضایی 
در مجلس برای پیگیری موضوعات هماهنگی میان دو قوه در راستای 
حل مشکلات مردم، گفت: حکمرانی در بخش های مختلف در حوزه های 
اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و محیط زیست از نکات مهمی 
است که باید آن را به درستی پیش ببریم و به اشکالات موجود در کار نیز 

توجه کنیم.
دکتر قالیباف با یادآوری مطالبی که در جلسه معارفه دکتر اژه ای با حضور 
شهید رئیسی گفته بود، عنوان کرد: قوای سه گانه باید همکاری و همفکری 
داشته باشند تا هم افزایی برای ارزش افزوده بیشتر داشته باشیم که ذینفع 
نهایی آن مردم هستند و این مهم ترین وظیفه همه ما است که با نگاهی به 
عملکرد قوای قضائیه و مقننه می بینیم که در اوج همکاری های خود بوده 
ایم، اما قطعا کار های بر زمین مانده ای نیز وجود دارد که باید به آن نیز توجه 

کنیم. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به ضرورت حمایت و پشتیبانی از 
بودجه دستگاه قضا، عنوان کرد: آن بخشی که بر عهده مجلس بود، وظیفه 
خود دانستیم که به آن توجه کنیم چرا که این موضوع در ایفای نقش قوه 
قضائیه در اجرای عدالت و حضور مستمر، قاطعانه و دقیق، بسیار موثر 

است. 
وی در ادامه با بیان اینکه بخشی از مشکلات اقتصادی به امنیت سرمایه و 
بخشی از آن به مدیران اقتصادی باز می گردد، عنوان کرد: بار ها گفته ام که 
متأسفانه شجاعت را از مدیران گرفته ایم. ما در عین حال که باید با متخلف 
و مجرم به صورت قاطعانه، اما عادلانه و بدون تسامح برخورد کنیم، باید از 
مدیرانی که امین و قوی بوده پشتیبانی کرده و چتر حمایتی برای فعالیت آنها 

داشته باشیم.
 

وزیر دادگستری:

نمایندگان نباید با قضات و شعب دادگاه ها 
ارتباط مستقیم داشته باشند

با  دادستان ها  و  دادگستری ها  روسای  ارتباط  گفت:  دادگستری  وزیر 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی باید تقویت شود و نمایندگان نباید با قضات 

و شعب دادگاه ها ارتباط مستقیم داشته باشند.
امین حسین رحیمی روز دوشنبه در نشست مسئولان عالی قضایی با 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی با حضور در خانه ملت با اشاره به اصل 
16۰ قانون اساسی و تاکید بر تعامل قوا اظهار داشت: قوای سه گانه مستقل 
هستند و وظایف مشخصی دارند اما عملکرد آنها نباید نتیجه جزیره ای بدهد 

بلکه باید تعامل آنها منجر به رضایت مردم گردد.
وی با اشاره به حضور روز یکشنبه  رئیس جمهور و اعضای هیات دولت 
در مجلس شورای اسلامی، افزود: روز گذشته مسائل بسیار خوبی میان 
اعضای دولت و نمایندگان مطرح شد که محور آنها مسائل اقتصادی بود؛ 
کشور با مشکلات اقتصادی مواجه است و باید تلاش کنیم که آنها را حل 
کنیم و برای حل آنها دولت به هیچ وجه به تنهایی قادر به حل مشکلات 
اقتصادی نیست و البته قوه قضاییه و مجلس هم به تنهایی نمی توانند 
مشکلات را حل کنند بلکه با تعامل قوا می توان بر مشکلات فائق آمد؛ از 
این رو هر هفته جلسه سران قوا تشکیل می شود تا مشکلات مورد بررسی 

قرار گیرد.

قاسم محبعلی*

رئیس جمهور قانون اساسی را میثاق مشترک مردم و انقلاب اسلامی دانست 
و تأکید کرد: اجرای صحیح قانون اساسی باعث ایجاد اتحاد و دوری از اختلاف 

در کشور خواهد شد.
براساس این گزارش ،نخستین جلسه هیئت پیگیری و نظارت بر اجرای قانون 
اساسی در دولت چهاردهم پیش از ظهر روز دوشنبه با حضور مسعود پزشکیان 

برگزار شد.
رئیس جمهور در ابتدای این جلسه با بیان اینکه مبنای ما در کشور باید بر 
منطق حق، عدالت و عدم تبعیت از هوای نفس استوار باشد، به دستور العمل 
های متعالی که از باورهای دینی و سابقه تاریخی سرزمینی ما برای اجرای 
صحیح قانون در کشورمان به جای مانده است، اشاره کرد و افزود: اگر ما تنها به 
فرموده های امام علی)ع( در نهج البلاغه و یا توصیه های حضرت امام حسین)ع( 
مبنی بر اجرای عدالت و قسط بر اساس روش های دینی و قرآنی عمل کرده 

بودیم، امروز در کشور دچار اختلاف و درگیری میان یکدیگر نبودیم.
 پزشکیان ،عمل نکردن به این توصیه ها را مهم ترین عامل بدبینی مردم دانست 
و تصریح کرد: باید تلاش کنیم که روندها را اصلاح و مراقب باشیم که دل مردم را 

نشکنیم زیرا ترمیم آن دیگر به آسانی امکان پذیر نخواهد بود.
رئیس جمهور با اشاره به نزول آیه 1۵9 سوره آل عمران پس از جنگ احد و 
یاری نرساندن مردم به رسول خدا در اوج سختی ها، گفت: خداوند بعد از آن که 

مسلمانان رسول الله را تنها گذاشتند، آیه نازل می کند و می گوید که برای آنان 
استغفار کن و حتی از آن ها مشورت بگیر، اما در جامعه امروز ما هر کسی که 
مرتکب تنها یک خطا شود را منزوی می کنیم و همه خدمات گذشته او را نادیده 

می گیریم. آیا این به معنی تبعیت از دستورالعمل های دینی و اخلاق است؟
پزشکیان با بیان اینکه قانون اساسی امروز میثاق مشترک بین همه ما در کشور 
است، گفت: یکی از مشکلات امروز برخورد سلیقه ای با قانون است. اگر همه 
قانون اساسی را به عنوان یک میثاق مشترک مبنا قرار دهیم، هیچ اختلافی در 

کشور نخواهیم داشت.
در بسیاری از موضوعات با مردم صادق نیستیم 

رئیس جمهور با انتقاد از برخورد سیلقه ای با قانون اظهارکرد: برخوردهای 
سلیقه ای و خودخواهانه ما باعث دل زده کردن مردم از دین و باورهای اعتقادی 
قبلی آنان خواهد شد. در بسیاری از موضوعات با مردم صادق نیستیم و به 
باورهای خود عمل نمی کنیم. رعایت حقوق انسان ها می تواند گره گشای همه 

مشکلات کشور باشد.
از  یکی  را  مردم  دینی  اعتقادات  خود،  سخنان  پایانی  بخش  در  پزشکیان 
ارزنده ترین باورها دنیا برشمرد و تصریح کرد: به اعتقاد من، ما بهترین باور را در 
کشور خود داریم. دین و اعتقاد مردم از رفتار مسئول کشور بروز و ظهور می یابد و 
ما باید تلاش کنیم که روز به روز رفتار خود را بهتر کنیم و به عزت و سربلندی کشور 
بیاندیشیم. وظیفه من در دولت آن است که خدمت گزار مردم باشم زیرا ذخیره 

عمل صالح در این دنیا، راضی نگه داشتن مردم است.
معاون حقوقی  انصاری  المسلمین  و  این جلسه حجت الاسلام  ابتدای  در 
رئیس جمهور، قانون اساسی کشور را یکی از مترقی ترین قوانین اساسی در دنیا 
برشمرد و گفت: مهندسی نظام جمهوری اسلامی به لحاظ ساختار متکی بر 
اراده و خواست مردم است و یکی از مهم ترین فصول قانون اساسی، فصل حق 

مردم است.
حجت الاسلام انصاری با بیان اینکه قانون اساسی کشور مبتنی بر موازین 
حقوق اسلامی و نظام بین المللی است، افزود: البته در این سال ها کاستی هایی 
نیز وجود داشته است که باید تلاش کنیم با استفاده از اصل 113 قانون اساسی 
که رئیس جمهور را عالی ترین مقام پس از رهبری و مسئول اجرای قانون می داند، 

آن ها را جبران کنیم.

معاون اول رئیس جمهور گفت: در دولت چهاردهم »دیپلماسی اقتصادی« 
راهنمای »دیپلماسی سیاسی« است و توسعه صادرات، از مهمترین برنامه های 

رئیس جمهور پزشکیان محسوب می شود.
دکتر محمدرضا عارف در جلسه شورای سیاستگذاری هفتمین نمایشگاه 
توانمندی های صادراتی ایران )ایران اکسپو( که با حضور مقامات ارشد دولت 
در حوزه صادرات، صمت، میراث فرهنگی و گردشگری برگزار شد از طرح بزرگ 
دولت چهاردهم برای افزایش صادرات و ارتباط با بازرگانان و افراد ذی نفوذ 
اقتصادی در سراسر دنیا سخن گفت و گسترش این تعاملات را پیشرو تعاملات 

سیاسی با جهان دانست.
معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه توسعه صادرات، از مهمترین برنامه های 
دکتر پزشکیان و دولت چهاردهم است گفت: متاسفانه به دلیل شرایط خاصی 
که بر کشور حاکم بود، در دهه های اول و دوم پیروزی انقلاب، امرصادرات 
چندان جدی گرفته نشد البته که نخستین دلیل آن هم پایین بودن کیفیت 
کالا های داخلی بود. دکتر عارف در ادامه افزود: موضوع دیگری که باعث شد 
دولت ها چندان به دنبال صادرات نباشند، رفع نیاز های داخلی بود که اجازه 
صادرات نمی داد، همچنین کیفیت نامناسب بسته بندی نیز چالش مهمی 
برای صادرات بود، اما اکنون از این شرایط گذر کرده ایم، کیفیت تولیدات 
داخلی مناسب است و در بسته بندی هم انصافا جزو رده های یک رقمی دنیا 

هستیم.
راهبرد دولت وفاق؛ رسیدن به تراز تجاری مثبت

معاون اول رئیس جمهور در ادامه با بیان اینکه راهبرد اقتصادی دولت وفاق 
ملی، رسیدن به ترازمثبت در تجارت غیرنفتی است، به مزیت های ایران در 
حوزه تجارت و صادرات اشاره کرد و گفت: اکنون در موقعیتی قرار داریم که 
ایرانی  کالا های  برای  بازار خوبی  منطقه،  و کشور های  کشور های همسایه 
است، تعامل های منطقه ای قوی و مستحکم است در اتحادیه ها و پیمان های 

منطقه ای مهمی عضویت داریم و از آن طرف هم کشور های منطقه دید و نگاه 
خوبی به کالا های ایرانی دارند که همه اینها فرصت ها و زمینه های خوبی را برای 
افزایش صادرات فراهم کرده است، اما واقعیت این است که ما از حوزه تمدنی 

ایران به خوبی استفاده نکرده ایم.
وی افزود: تاکنون شش دوره نمایشگاه صادراتی ایران برگزار شده و مصمم 
هستیم که اردیبهشت ماه آینده هفتمین دوره آن را باشکوه و پرجاذبه برگزار 
کنیم، به دلیل ضیق وقت، مجبوریم بدون وقفه کار کنیم و اگرعقب ماندگی ای 
هم وجود دارد، باید به سرعت جبران شود، تیم های قوی، منسجم و با انگیزه 

باید برای برگزاری هر چه بهتر نمایشگاه، باید پای کار باشند.
ایران واقعی را به دنیا نشان دهید

دکتر عارف در ادامه این جلسه افزود: متأسفانه کشور های خارجی، ذهنیت 
منصفانه و درستی از واقعیت ایران امروز ندارند، اما برگزار کنندگان این نمایشگاه 
باید کاری کنند که فعالان اقتصادی ذی نفوذ، ذهنیت واقعی از کشورمان پیدا 

کنند، اما آنها باید به ایران بیایند تا امنیت و زیبایی های ایران را احساس کنند.
وی افزود: بازرگان خارجی، زمانی که به ایران می آید، تازه حس می کند که 
به چه کشور بزرگی سفر کرده است، اغراق نیست اگر بگوییم که »بازرگانی«، 
ابزاری بهتر از سیاست برای توسعه دیپلماسی سیاسی است، توسعه روابط 
تجاری و دیپلماسی اقتصادی می تواند زمینه ساز دیپلماسی سیاسی باشد و 
اگر بازرگانی با کشور های هدف تقویت شود، روابط سیاسی ما با دنیا نیز تسهیل 
می شود. معاون اول رئیس جمهور در ادامه گفت: راهبرد دولت چهاردهم در 
زمینه اقتصادی، برگزاری باشکوه چنین رویداد هایی و بخصوص زمینه سازی 
برای سفر تجار و فعالان اقتصادی به ایران است، اگر چه مخالف این نیستیم که 
شرکت ایران درنمایشگاه های خارجی، می تواند برای تجربه اندوزی مسئولان 
ما مفید باشد، اما آمدن مهمان ها به ایران است که باعث گسترش روابط تجاری 

و معرفی واقعی ایران به دنیا می شود.

معاون اول رئیس جمهور: 
اولویت دولت چهاردهم دیپلماسی اقتصادی است

رئیس جمهور :

اجرای سلیقه ای قانون موجب بدبینی مردم به مسئولان می شود

 دستیار اجتماعی رئیس جمهور با طرح این پرسش 
دارند،  مسائل  از  درستی  فهم  سیاستگذاران  آیا  که 
بحران زا  حجاب  حوزه  در  سیاستگذاری ها  گفت: 
شده اند و تعارضی شدید بین حکومت و مردم ایجاد 

کرده است.
و  »ارتباطات  نشست  در  دوشنبه  روز  ربیعی  علی 
علوم  روز  مناسبت  به  که  ایران«  اجتماعی  مسائل 
اجتماعی در دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه تهران 
پاسخ  سوال  این  به  باید  داشت:  اظهار  شد،  برگزار 
گفت که چرا مسائل اجتماعی ما حل نمی شوند و 
چرا سیاستگذاری های ما به جای حل مساله، خود 

مساله زا هستند.
وی به بیان نمونه هایی از این دست در سیاستگذاری 

ها پرداخت و ادامه داد: برای مثال سیاست گذاری های 
انجام شده در حوزه جمعیت نه تنها مشکلی را حل 
نکردند، بلکه خود آسیب زا شدند؛ از جمله برداشتن 
غربالگری ژنتیک که آسیب هایی را با خود به همراه 

آورد.
ربیعی نمونه دیگر این سیاست گذاری ها را در حوزه 
حجاب عنوان کرد و ادامه داد: سیاست گذاری های ما 
در حوزه حجاب بحران زا شدند و تعارضی شدید بین 
حکومت و مردم ایجاد کردند و شاهد بودیم که در سال 

14۰1 کشور با چه بحرانی روبرو شد.
آیا  که  پرسید  را  سوال  این  باید  گفت:  وی 
یا  از مسائل دارند  ما فهمی درست  سیاست گذاران 
خیر؟ همین الان در بحث حجاب این مساله وجود 

روحیه  با چه  بپردازد  باید جریمه  که  دارد که فردی 
جریحه داری می خواهد در این جامعه زندگی کند.

بخشی  ندیدن  جمهور،  رئیس  اجتماعی  دستیار 
از مسائل کشور و کژبینی نسبت به مسائل را باعث 
علت یابی نادرست از مسائل و سیاستگذاری های غلط 
و مساله زا دانست و افزود: ارتباطات اجتماعی ما دچار 
اخلال و پارازیت است و ارتباط نهاد علم با سیاست 
تقریبا قطع شده است. ربیعی گفت: فقدان ارتباط 
مناسب با جامعه و ارتباط محدود تنها با یک سری 
افراد، این فهم را به وجود آورده است که بسیاری از 

مسائل سیاسی کشور ناشی از عوامل خارجی است.
وی خاطر نشان کرد: من هیچ شکی در صداقت 

امام خمینی)ره( و رهبرانمان ندارم.

دستیار اجتماعی رئیس جمهور:
سیاستگذاری ها در حوزه حجاب بحران زا شده اند

 رئیس قوه قضاییه گفت: امروز نمی توانیم و 
با این مقدار فرصتی که در پیش  اجازه نداریم 
داریم و این مقدار دشمنی ها علیه کشور، مسائل 
اصلی را زمین بگذاریم و به مسائل فرعی و دست 

چندم بپردازیم.
غلامحسین  والمسلمین  حجت الاسلام 
محسنی اژه ای روز دوشنبه در نشست مسئولان 
شورای  مجلس  نمایندگان  با  قضایی  عالی 
اسلامی با حضور در خانه ملت اظهار داشت: 
چاره ای جز این نداریم که دست در دست هم 
دهیم و مسائل مهم را هم برای خنثی کردن همه 
نقشه های دشمن از جمله تحریم های ظالمانه و 
هم برای استفاده بهینه از ظرفیت های داخلی 

بکاربندیم.
محسنی اژه ای افزود: راهی نداریم به جز اینکه 
منابع  و  استعدادها  و  داخلی  ظرفیت های  به 
داشته ها،  همین  با  و  کنیم  تکیه  خود  داخلی 

مشکلات مردم و مسائل را حل کنیم.
تجربه  کرد:  خاطرنشان  قضاییه  قوه  رئیس 

کرده ایم که نه تنها در طول این چهل و چند ساله 
بلکه پیشتر از آن هم چشم داشتن به بیگانگان و 
دشمن، شکست خورده است و امروز باید دست 
در دست هم با همکاری مردم مجاهد،مسلمان و 
انقلابی مشکلات را حل کنیم و این موضوع نیاز 

به همفکری و وفاق بیشتر دارد 
قانون باید دقیق نوشته شود و قابلیت اجرا 

داشته باشد
رئیس قوه قضاییه با اشاره به مسئله عفاف و 
حجاب گفت:  عفاف و حجاب امروز بدون تردید 
برخی خیابان ها دیده  در  اکنون  که  به وضعی 
می شود به هیچ وجه و با هیچ منطقی درست 
نیست و باید برای آن فکری داشته باشیم. قانونی 
وضع شده که باید ابلاغ و اجرا شود و اگر کم و 
باید  دارد  وجود  اصلاح  به  نیاز  و  دارد  کاستی 
نمایندگان مجلس آن را اصلاح کنند و وحی منزل 
نیست همچنین چنانچه نیاز به تفسیر وجود دارد 
و ابهامی دارد هم مجلس باید این اصلاح را انجام 

دهد.

مسائل  باید  اینکه  بر  تاکید  با  محسنی اژه ای 
اجتماعی و امنیتی را مهم بشماریم، افزود: یکی 
بسیاری  جلوی  می تواند  که  مهمی  مسائل  از 
از اختلافات، خودکامگی و مشکلات را بگیرد، 
این است که همه قانونمدار باشیم و قانون فصل 

الخطاب باشد.
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: قانون باید دقیق 
نوشته شود و قابلیت اجرا داشته باشد همچنین 
در زمان وضع قانون باید تلاش کنیم تا قانونی 
دقیق و متناسب و قابل اجرا تدوین شود، اما اگر 
قانونی وضع شد همه باید ملتزم به قانون باشیم. 
ممکن است قوه قضاییه و قوه مجریه ایرادی به 
قانون داشته باشند اما وقتی قانون ابلاغ و لازم 
الاجرا شد همه باید به آن ملتزم باشند و اگر همه 
ما به ویژه کارگزاران نظام در همه قوا و بعد از آن 
همه مردم ملاک و معیار را در بسیاری از مسائل 
حل  مشکلات  از  بسیاری  دهیم،  قرار  قانون 
خواهد شد و اگر مشکلی به وجود بیاید سریعتر 

می توان حل کرد.

رئیس قوه قضاییه:
مسائل اصلی كشور را نباید زمین بگذاریم  و به مسائل فرعی بپردازیم
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متخصص بیماری های قلبی و عروقی گفت: استفاده سر خود و 
زیاد برخی داروها اعم از ژلوفن، نوافن، مفنامیک اسید و داروهای 

شیمی درمانی نیز باعث بروز نارسایی قلبی خواهد کرد.
با  بیماری های قلب و عروق در گفت وگو  یاری متخصص  سرور 
خبرنگار مهر در پاسخ به اینکه بیماری نارسایی قلبی چیست و 
سندروم  یک  قلبی  نارسایی  داد:  توضیح  می شود  ایجاد  چگونه 
بالینی پیچیده است که در نتیجه اختلال برون ده قلبی یا پر شدن 
حفره های قلب و خروج خون از قلب ایجاد می شود. یعنی قلب 
ناتوان شده و نمی تواند حفره ها را پر از خون کند و آن را به تمام 
قسمت های بدن برساند؛ به صورت تخصصی قلب در پمپاژ کردن 
خون ضعف دارد. وی ادامه داد: همچنین در جهان بروز و شیوع 
نارسایی قلبی رو به افزایش است و طبق آمار کلی 23 میلیون نفر در 

سراسر جهان مبتلا به نارسایی قلبی هستند.
چهار تا هشت درصد افراد بالای ۶5 سال درگیر نارسایی 

قلبی هستند
یاری در پاسخ به این پرسش که چه عواملی باعث ایجاد نارسایی 
قلبی می شود گفت: نارسایی قلبی به طور کلی با افزایش سن 
بیشتر خواهد شد. چهار تا هشت درصد افراد بالای 6۵ سال درگیر 
نارسایی قلبی هستند. نصف مبتلایان نارسایی قلبی را زنان تشکیل 
می دهند. به دلیل اینکه نیمه عمره زنان بیشتر است، امروزه ما شاهد 
به وجود آمدن نارسایی قلبی در زنان نیز هستیم اما هنوز در مردان 
نارسایی قلبی بیشتر است به دلیل اینکه سکته قلبی، استفاده از 
سیگار در مردان رواج بیشتری دارد. همچنین موضوع دیگری که در 
این بیماری مشهود است این است که به طور کلی به صورت نژادی 

نارسایی قلبی در سیاه پوست ها بیشتر است.
وی افزود: دلایل دیگری که باعث ایجاد نارسایی قلبی می شود اعم 
از بروز سکته های قلبی باعث تشدید نارسایی قلبی در فرد می شود، 
عفونت هایی که منجر به عفونت در بافت قلب می شود، بیماری های 
دریچه ای قلب، تپش قلب، بیماری های مادرزادی قلب، استفاده از 
الکل و سیگار، چاقی و اضافه وزن زیاد و ایست تنفسی در هنگام 
خواب تمام این عوامل باعث ایجاد نارسایی قلبی در فرد خواهد شد 

و به محض دیدن نشانه ها باید به متخصص مراجعه کنند.
متخصص بیماری های قلب و عروق اذعان کرد: البته فاکتورهای 
ژنتیکی و ارثی بودن نارسایی قلبی در ژن فرد و استفاده سر خود و 
زیاد برخی داروها اعم از ژلوفن، نوافن، مفنامیک اسید و داروهای 

شیمی درمانی نیز باعث بروز نارسایی قلبی در افراد خواهد کرد.
علائم نارسایی قلبی

یاری با بیان اینکه نارسایی قلبی در مراحل پیشرفته به حدی فرد 
را در فعالیت های روزانه اش دچار ناتوانی می کند که فرد به صورت 
ناخودآگاه به یک پزشک مراجعه می کند گفت: اما به طور کلی ما 
با گرفتن آزمایش اکوکاردیوگرافی متوجه می شویم که بیمار دچار 

نارسایی قلبی شده است.
متخصص بیماری های قلب و عروق ادامه داد: مواقعی نیز پمپاژ 
قلب فرد خوب است ولی دچار نارسایی قلبی است. از مهم ترین 
نشانه های نارسایی قلبی باید به نفس تنگی پیش رونده یعنی هرچه 

بیماری پیشرفت کند تنگی نفس در فعالیت های ساده نیز فرد دچار 
نفس تنگی و تپش قلب شدید خواهد شد.

وی بیان کرد: دومین علامت از علائم این بیماری تنگی نفس در 
حالت خوابیده است یعنی فرد موقع خوابیدن دچار تنگی نفس 
شده و مجبور است نشسته بخوابد، مورد بعدی این است که زمانی 
که فرد فعالیتی می کند دچار تپش قلب شده و ممکن است در یک 
دقیقه ده تنفس داشته بعد تنفس آهسته شود و در مرحله آخر تنفس 
فرد قطع می شود به طوری که خود فرد متوجه قطع شدن تنفس 
خواهد شد. از دیگر نشانه های این بیماری سرفه های شبانه، افزایش 
وزن، افزایش چربی در دور شکم، سیری زودرس، ضعف و خستگی 
در فعالیت های روزانه )علت این خستگی ها صددرصد بر اثر نارسایی 
قلبی نیست و می تواند دلایل دیگری نیز داشته باشد(، در مراحل 
پیشرفته نارسایی قلبی افراد با کاهش وزن شدید مواجه شده و به 
پزشک مراجعه می کنند، ادرار شبانه و بی خوابی در طول روز بخشی 

از علائم نارسایی قلبی در افراد است.
نارسایی قلبی در نوزادان و کودکان

یاری ادامه داد: به طور کلی در نوزادان و اطفال علائمی چون شیر 
نخوردن، بی خوابی، بی حالی، ضعف و رنگ پریدگی است. زمانی که 
مادر متوجه بروز این علائم می شود به پزشک مراجعه کرده و با اولین 

اکو متوجه نارسایی قلب در نوزاد و کودک خواهد شد.
درمان نارسایی قلبی و مراقبت از خود

متخصص بیماری های قلب و عروق اذعان کرد: ابتدایی ترین کار 
زمانی که افراد مراجعه می کنند این است که باید تحت نظر پزشک 
بوده و استفاده از داروهای درمانی را شروع کنند. در پی روند درمان 

باید نکاتی را نیز رعایت کنند تا بهبود کامل حاصل شود.
وی افزود: مهم ترین نکته در بحث مراقبت داشتن رژیم غذایی 
دارو  و  نکند  رعایت  را  خود  غذایی  رژیم  فردی  اگر  است،  درست 
استفاده نکند قطعاً دچار نارسایی قلبی جبران نشدنی خواهد شد 

و فرد بستری می شود. نکته بعدی مراقبت در بیماری نارسایی قلبی 
این است که افراد به صورت دوره ای نوار قلب انجام دهند، قطع 
سیگار و الکل، کسی که دچار نارسایی قلبی است اگر سیگار و الکل 

را ترک نکند و ادامه بدهد امکان بهبود ندارد.
وی اذعان کرد: همچنین جلوگیری از بالا رفتن و فعالیت شدید 
بدنی افرادی که دچار نارسایی قلبی هستند واجب است یعنی اگر 
تب دارند در مراحل اولیه باید بهبود پیدا کند، از سونای خشک و 
گرم نباید استفاده کرده و فعالیت بدنی خیلی شدید نداشته باشند، 
مصرف داروهایی چون نوروفن، مفنامیک اسید است که به هیچ 
عنوان بدون مشورت با پزشک استفاده نکنند و اگر سرخود استفاده 
شود موجب تشدید نارسایی قلبی خواهد شد، کسانی که تحت 
درمان هستند سه چهار روز یک بار باید خود را وزن کنند و اگر وزن 
آن ها تا دو کیلوگرم افزایش پیدا کرده بود باید سریعاً به پزشک مراجعه 
کنند، تمام مریض هایی که نارسایی قلبی دارند باید قبل از شروع 
فصل پاییز و زمستان حتماً واکسن آنفولانزا و واکسن پنوموکوک 

تزریق کنند.
تغذیه بیماران نارسایی قلبی

یاری توصیه کرد: برای کسانی که دچار نارسایی قلبی هستند 
توصیه به گرفتن رژیم خاصی نیست اما باید یک سری نکات را در 

مورد استفاده از مواد غذایی رعایت کنند.
وی افزود: در رژیم غذایی کسانی که نارسایی قلبی دارند استفاده 
از نمک منع نشده اما اگر نارسایی قلبی آن ها متوسط تا شدید باشد 
توصیه می شود در طول روز کمتر از دو گرم نمک استفاده کنند. 
همچنین در مورد مصرف مایعات اکثر افراد که دچار نارسایی قلبی 
هستند با پاهای متورم بستری شده و به دلیل احتباس مایع اصلًا 
آب مصرف نمی کنند. به این دسته از بیماران توصیه نمی شود که 
به طور کلی مایعات را کنار بگذارند، فقط در شرایطی منع می شود 
با دارو بهبود پیدا  پایین 13۰ دارد، کسانی که  که مریض سدیم 
نکرده اند، محدودیت مایعات داشته و توصیه می شود کمتر از دو لیتر 

مایعات استفاده کنند.
از  متخصص بیماری های قلب و عروق اظهار داشت: استفاده 
مکمل غذایی و مکمل رژیمی به هیچ عنوان توصیه نمی شود و فقط 
با داشتن رژیم غذایی پرکالری می توانند وزن از دست رفته به دلیل 
نارسایی قلبی را جبران کنند. بعضی از کسانی که برای حجم گرفتن 
عضلات از آستروئیدهای آنابولیک استفاده می کنند. به هیچ عنوان 
توصیه نمی شود که از آمپول های آستروئید آنابولیک استفاده کنند 
زیرا باعث احتباس آب و نمک شده و فرد دچار نارسایی قلبی خواهد 

شد.
تعداد مبتلایان به نارسایی قلبی

یاری در پایان خاطر نشان کرد: آمار دقیق در ایران بر اساس مقالات 
خودمان است و به دلیل اینکه چاپ جهانی نشده است نمی توان 
به آن استناد کرد اما با توجه به آخرین داده های کشور آمریکا 6.3 
میلیون نفر مبتلا به نارسایی قلبی هستند و این میزان تا 2۰23 رو به 
افزایش بوده است. در ایران آمار بدین شکل است که چهار تا هشت 

درصد افراد بالای 6۵ سال دارای نارسایی قلبی هستند.

سلامت

 درد استخوان چه فرقی با درد عضلانی دارد؟

»مصری» بالاخره رفت،

»علی ابرازه« سرپرست دانشگاه
 علوم پزشکی قم شد

به عنوان سرپرست دانشگاه علوم  را  ابرازه  بهداشت در حکمی علی  وزیر 
پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم منصوب کرد.

محمد رضا ظفرقندی وزیر بهداشت در حکمی علی ابرازه را به عنوان سرپرست 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم منصوب کرد.

 متن این حکم به شرح زیر است:
جناب آقای دکتر علی ابرازه عضو هیات علمی دانشگاه

خدمت به مردم عزیز کشورمان، فرصت و نعمت مغتنمی است که خداوند منان 
به بندگان خدوم خویش ارزانی داشته است. این فرصت در حوزه سلامت ارزش 
مضاعفی دارد که نتیجه آن کاهش آلام مردم و ارتقا سلامت جامعه است. نظر 
به تعهد و تجارب ارزشمند جناب عالی به موجب این ابلاغ به سمت سرپرست 

دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم منصوب می شوید.
انتظار می رود با توجه به اهمیت تحقق شعار های رییس جمهور محترم در 
جهت اجرایی شدن سیاست های کلی نظام سلامت و اهداف برنامه هفتم 
توسعه و ضرورت مشارکت و تکریم کلیه ذینفعان بخصوص اعضای محترم هیات 
علمی، کارکنان سلامت و دانشجویان عزیز در جهت اعتلای منزلت جامعه 

دانشگاهی که پیشران توسعه کشور می باشند، اقدام فرمایید.
امیدوارم با توکل به خداوند متعال در انجام وظایف محوله موفق باشید.

دوران  در  مصری  عبدالرضا  خدمات  و  تلاش ها  از  همچنین  ظفرقندی 
مسئولیت ریاست دانشگاه علوم پزشکی قم تقدیر کرد.

بخشی از سوابق علمی و اجرایی دکتر ابرازه
دکتری تخصصی مدیریت خدمات بهداشتی و درمانی
استادیار دانشکده بهداشت  دانشگاه علوم پزشکی قم

-مدیر عامل موسسه سلامت علوی
-مدیر عامل شرکت برکت تل و رییس بیمارستان سیار ستاد اجرایی فرمان

- مسول هماهنگی گروه های جهادی اربعین با ابلاغ معاون اجتماعی معاون 
اول ریاست جمهوری در اربعین 14۰2

-رییس گروه مدیریت و ترجمان دانش مرکز ملی تحقیقات راهبردی آموزش پزشکی
-جانشین دبیر ستاد ملی کرونا

- جانشین رییس دانشگاه علوم پزشکی قم در کنترل پاندمی کرونا
-مشاور وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی

-مدیر کل منابع انسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی
-معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی دانشگاه علوم پزشکی اراک

- رئیس بیمارستان کامکار و عرب نیا و معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی 
دانشگاه علوم پزشکی قم

- مدیربیمارستان بازرگانان تهران
-ارزیاب ارشد وزارت بهداشت در اعتبار بخشی بیمارستان های کشور

-ارزیاب نمونه کشوری در استقرار حاکمیت بالینی
-مشاور دانشگاه علوم پزشکی در استقرار حاکمیت بالینی و اعتبار بخشی 

دانشگاه علوم پزشکی قم
-معاون برنامه ریزی و توسعه بیمارستان شهید بهشتی

دیابتی ها با خیال راحت این قند را مصرف کنند

شیرین کننده  نوعی  استویا  گفت:  ایران  پزشکی  علوم  دانشگاه  دانشیار 
طبیعی است و برخلاف قند معمولی، تأثیر چندانی بر قند خون ندارد و برای 

افراد دیابتی گزینه ای ایمن تر به شمار می آید.
آزاده متقی متخصص تغذیه و دانشیار دانشگاه علوم پزشکی ایران در گفت وگو 
با خبرنگار مهر در مورد تفاوت قندهای گیاهی با قندهای معمولی توضیح داد: 
قندهای گیاهی مستقیماً از منابع طبیعی به دست می آیند و علاوه بر شیرینی، 
دارای مواد مغذی مانند ویتامین ها و مواد معدنی هستند. اما قندهای معمولی 
)مانند قند سفید( طی فرآوری صنعتی از نیشکر یا چغندر قند استخراج می شوند 
و تقریباً فقط ساکارز خالص و بدون ارزش غذایی اضافی هستند. همچنین 

قندهای گیاهی معمولًا تأثیر کمتری بر افزایش ناگهانی قند خون دارند.
تفاوت های ساکارز و استویا در تأثیر بر قند خون و متابولیسم

وی درباره تفاوت ساکارز و استویا مطرح کرد: ساکارز و استویا هر دو قندهایی 

هستند که تأثیرات متفاوتی بر بدن دارند و این تفاوت به ترکیبات شیمیایی، 
نحوه متابولیسم در بدن، و تأثیر آنها بر قند خون مربوط است. ساکارز یک 
دی ساکارید است که از گلوکز و فروکتوز تشکیل شده و از منابعی مانند نیشکر 
یا چغندر قند به دست می آید. وقتی مصرف می شود، در دستگاه گوارش به 

گلوکز و فروکتوز تجزیه شده و جذب خون می شود.
متخصص تغذیه و رژیم درمانی افزود: این فرایند منجر به افزایش سطح 
گلوکز خون و تحریک ترشح انسولین می شود. به همین دلیل، مصرف بیش 
از حد ساکارز می تواند بر کنترل قند خون در بیماران دیابتی تأثیر منفی بگذارد 
و خطرات متابولیکی ایجاد کند. در مقابل، استویا یک شیرین کننده طبیعی 
است که از برگ های گیاه استویا به دست می آید. این ماده فاقد کالری است 
و به طور مستقیم بر قند خون تأثیر نمی گذارد، زیرا گلیکوزیدهای موجود در 
استویا به صورت مستقیم متابولیزه نمی شوند. به همین دلیل، استویا گزینه ای 

مناسب برای افراد مبتلا به دیابت یا کسانی که نیاز به کاهش مصرف قند دارند 
محسوب می شود. بنابراین، مصرف ساکارز می تواند قند خون را افزایش دهد 
و باید توسط افراد دیابتی محدود شود، در حالی که استویا تأثیری بر قند خون 

ندارد و جایگزینی ایمن تر برای این افراد است.
مصرف استویا برای دیابتی ها ایمن تر است

متقی در خصوص قندهای گیاهی اظهار کرد: اصطلاح قند گیاهی که 
گاهی برای محصولات شیرین کننده استفاده می شود، تعبیر دقیقی نیست. 
در واقع، تمام قندهای مصرفی، از جمله ساکارز و استویا، منشأ گیاهی دارند. 
قند معمولی که از گیاهانی مانند نیشکر یا چغندر قند استخراج می شود، حاوی 
ساکارز است و باعث افزایش قند خون می شود. این نوع قند، همان ماده ای 
است که اغلب همراه با چای یا در غذاهای شیرین مصرف می شود.در مقابل، 
استویا نوعی شیرین کننده طبیعی است که از برگ های گیاه استویا به دست 
می آید. برخلاف قند معمولی، استویا تأثیر چندانی بر قند خون ندارد و برای 
افراد دیابتی گزینه ای ایمن تر به شمار می آید. به همین دلیل، متخصصان 
توصیه می کنند دیابتی ها در انتخاب شیرین کننده ها به جای مصرف قند 

معمولی، از گزینه هایی مانند استویا استفاده کنند.
محصولات دیابتی؛ مفید اما نیازمند مدیریت در مصرف

دانشیار دانشگاه علوم پزشکی ایران در مورد محصولاتی که مخصوص افراد 
دیابتی است گفت: محصولات مخصوص دیابتی ها مانند شکرهای جایگزین 
و خوراکی هایی مثل بیسکویت ها به هدف کنترل قند خون و تأمین نیازهای 
غذایی افراد دیابتی وارد بازار شده اند. شکرهای مخصوص دیابتی، که عمدتاً 
بر پایه شیرین کننده هایی مانند استویا تولید می شوند، قند خون را به شکل 
قابل توجهی افزایش نمی دهند و گزینه ای مناسب برای این افراد محسوب 
می شوند. اما بیسکویت ها و سایر خوراکی های مشابه، هرچند با ترکیبات 
کم قند تولید می شوند، به دلیل وجود آرد در ترکیب آن ها، همچنان در بدن 
به قند تبدیل می شوند و می توانند سطح قند خون را بالا ببرند. بنابراین، 
این محصولات نباید به صورت بی رویه مصرف شوند. در نهایت، اگرچه این 
محصولات می توانند به کنترل رژیم غذایی دیابتی ها کمک کنند، اما همچنان 

نیاز به اعتدال در مصرف و مشورت با پزشک یا متخصص تغذیه وجود دارد.

استفاده مداوم این مسکن ها قلبتان را خاموش می كند

نوشیدن یک لیوان شکلات داغ پیش از خواب می تواند 
کیفیت خواب را بهبود ببخشد و این توصیه تنها یک باور 
قدیمی نیست بلکه تحقیقات علمی نیز آن را تأیید می کنند.
به گزارش ایسنا، دانشمندان چینی تأثیرات شیر گرم را بر 

خواب بررسی کرده اند و یافته های جالبی ارائه داده اند.
با سردتر شدن هوا، چه چیزی بهتر از آن که زیر یک پتوی 
گرم بنشینید و یک لیوان شیرکاکائو داغ یا هات چاکلت 
بنوشید. این لذت کوچک می تواند برای خواب بسیار مفید 
باشد. به ویژه زمانی که این شیر گرم با شکلات ترکیب شود. 
دانشمندانی از دانشگاه فناوری جنوب چین در »گوانگ ژو« 
در مطالعه ای نشان داده اند که نوشیدن شیر گاو به صورت 

گرم می تواند تأثیرات مثبتی بر خواب داشته باشد.
تأثیر مثبت شیر گرم بر کیفیت خواب

برای دستیابی به این نتایج، دانشمندان از این فرضیه 
شروع کردند که محصولات لبنی حاوی اسیدآمینه ای به 
نام »تریپتوفان« هستند و این اسید آمینه پیش سازهورمون 
»سروتونین« به عنوان نوعی انتقال دهنده عصبی است که 
به بهبود خواب و نیز تنظیم خلق و خو و کنترل اضطراب 
کمک می کند. آن ها برای بررسی این فرضیه، دو گروه از 
موش ها را مورد مطالعه قرار دادند: گروه اول هر روز شیر گرم 

مصرف کردند و گروه دوم به عنوان گروه شاهد بدون مصرف 
شیر باقی ماندند.

افزایش کیفیت و مدت خواب تا ۸3 درصد
این مطالعه نشان داد که تریپتوفان تنها عامل تأثیرگذار در 
شیر گرم نیست. »پپتیدها« که زنجیره های کوتاه اسیدهای 
کازئین  تریپتیک  »هیدرولیزات  به عنوان  و  هستند  آمینه 

)HCT(« شناخته می شوند، نیز نقش کلیدی در تنظیم 
داروهای  به  شبیه  عملکردی  پپتیدها  این  دارند.  خواب 

خواب آور دارند.
به گزارش ایندیپندنت، طبق این تحقیقات، این پپتیدها 
زمان به خواب رفتن موش های گروه اول را کاهش داده و 
مدت خواب آن ها را تا 4۰۰ درصد نسبت به گروه شاهد 

این  که  گرفته اند  نتیجه  دانشمندان  داده اند.  افزایش 
ترکیبات »مدت زمان خواب را به طور قابل توجهی افزایش 
داده و کیفیت آن را بین ۵۸ تا ۸3 درصد بهبود می بخشند.«

بهترین روش مصرف: گرم و به همراه شکلات تلخ
دانشمندان تأکید کرده اند که این اثرات مثبت در طی 
فرآیند هضم شیر فعال می شوند، بنابراین نوشیدن شیر 
پیش از خواب اهمیت زیادی دارد. اگرچه یک لیوان شیر 
ساده نیز همین تأثیر را دارد، اما اضافه کردن شکلات به آن، 

لذت مصرف را دوچندان می کند.
تلخ  شکلات  از  می شود  توصیه  فواید،  حداکثر  برای 
به  منیزیم  داشتن  دلیل  به  تلخ  شکلات  کنید.  استفاده 
کاهش استرس و آرامش بیشتر کمک می کند و بنابراین 

گزینه ای ایده آل برای پیش از خواب است.
به طورکلی، نوشیدنی های گرم به بهبود کیفیت خواب 
کمک می کنند. نوشیدنی های گرم باعث تعریق ملایم و 
کاهش دمای بدن می شوند که این امر برای به خواب رفتن 

سریع تر و داشتن خوابی باکیفیت ضروری است.
نتیجه آن که نوشیدن یک لیوان شیرکاکائو داغ پیش از 
خواب نه تنها آرامش بخش است بلکه برای بهبود کیفیت 

خواب نیز معجزه می کند.

راهکاری برای بهبود كیفیت خواب
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رییس مجمع عمومی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم :

اجلاسیه جامعه مدرسین با موضوع هوش 
مصنوعی برگزار می شود

رییس مجمع عمومی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم از برگزاری شانزدهمین 
اجلاسیه مجمع عمومی این نهاد حوزوی با عنوان هوش مصنوعی - فرصت ها 

- چالش ها و راهکارها خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین مهدی سلیمانی تبار اردهالی روز دوشنبه در 
گفت وگو با خبرنگاران افزود: این اجلاسیه 22 آذرماه جاری در سالن همایش 

مدرسه علمیه دارالشفا قم برگزار خواهد شد.
وی بیان کرد: تسلط و مهارت به هوش مصنوعی در سطح اساتید سطوح 
عالی و خارج حوزه علمیه قم نقش موثری در انتقال علوم اسلامی خواهد 
داشت و استقرار هوش مصنوعی در ذهنیت طلاب و فضلای حوزه نقش 
استاد  داد: ۵۰۰  ادامه  دارد. وی  دانش  و  انتقال علم  در  و مهمی  اساسی 
فرهیخته و نخبه دروس عالی و خارج حوزه علمیه که سابقه حداقلی هفت سال 

تدریس در این سطوح را دارند در اجلاسیه شرکت خواهند کرد.
سلیمانی تبار اردهالی افزود: آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری رییس 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم و پروفسور بهروز مینایی دبیر ستاد توسعه 
اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاونت  رباتیک  و  مصنوعی  هوش  فناوری های 

دانش بنیان رییس جمهوری سخنرانان اصلی اجلاسیه هستند.
وی افزود: ضروری بودن همراهی با هوش مصنوعی باعث شد اجلاسیه 
شانزدهم مجمع عمومی جامعه مدرسین حوزه به این سمت برود ضمن این که 
تاکید رهبر معظم انقلاب در تنفیذ حکم رییس دولت چهاردهم بر توسعه هوش 

مصنوعی در جامعه مد نظر ما بود.
وی بیان کرد: برای استفاده از ظرفیت های هوش مصنوعی ، حوزویان باید 
با رموز این فناوری آشنایی کامل در حد تخصصی و فوق تخصصی پیدا کنند و 

حوزه باید در این زمینه دارای گفتمان و صاحب سبک باشد.
حکمرانی فضای مجازی در دست سیاستمداران فاسد است

نایب رییس مجمع عمومی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم نیز در این نشست 
گفت: امروز روایت گری در همه زمینه های اخلاقی، سیاسی و اجتماعی از 
عرصه های تاثیر گذار در زندگی انسان است و جنگ روایت ها از عرصه چهره 
به چهره به فضای مجازی تغییر پیدا کرده و حکمرانی فضای مجازی مطرح 
است. حجت الاسلام والمسلمین صادق محمدی افزود: حکمرانی فضای 
مجازی در دست سیاستمداران فاسد دنیای امروز است و تسلط ما بر این فضا 

بدون دسترسی به فناوری هوش مصنوعی امکان پذیر نیست.
وی بیان کرد: در آینده هوش مصنوعی خود آگاهی ممکن است بوجود 
آید و این موضوع به هر حال به عنوان یک فرضیه مطرح است و اگر هوش 
مصنوعی به آن روز برسد دنیای تصمیم سازی و تصمیم گیری برای بشر در همه 
عرصه های از جمله حکومتی خواهد بود. وی گفت: اگر بخواهیم در زمینه های 
مختلف از وضعیت ایده آل به وضعیت عملیاتی مطلوب برسیم که منطق بر 
واقعیت های کشور ماست باید به فناوری های هوش مصنوعی توجه ویژه کرد 
و از این رو مجمع عمومی جامعه مدرسین تصمیم گرفت در این زمینه حرکتی 

حوزوی انجام تا برای شناخت هوش مصنوعی اقدام شود.
محمدی اظهار کرد: در حاشیه اجلاسیه شانزدهم، برگزاری پنج کمیسیون 
علمی در ارتباط با هوش مصنوعی را طرح ریزی کرده ایم که سه کمیسیون 

تاکنون برگزار شده و 2 کمیسیون دیگر نیز تا پایان امسال ترتیب خواهد شد.

تمدید مهلت ثبت نام در آزمون استخدامی 
آتش نشانی شهرداری های كشور

بنا بر اطلاعیه منتشر شده از سوی جهاد دانشگاهی، مهلت ثبت نام در 
آزمون استخدامی نیروی پیمانی مشاغل عملیاتی آتشنشانی شهرداری های 

کشور تمدید شد.
سازمان  با  به عمل آمده  هماهنگی های  به  توجه  با  شهرنیوز،  گزارش  به 
شهرداری ها و دهیاری های کشور، به اطلاع داوطلبان آزمون استخدام نیروی 

پیمانی مشاغل عملیاتی آتش نشانی شهرداری های کشور می رساند:
1. با توجه به تقاضای داوطلبان محترم، مهلت ثبت نام آزمون تا پایان روز 

چهارشنبه 14 آذرماه 14۰3 تمدید می گردد.
2. با توجه به عناوین منابع بخش تخصصی و اختصاصی آزمون کتبی و 
عدم دسترسی داوطلبان محترم به این منابع، مرکز آزمون جهاد دانشگاهی با 
همکاری سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور، اقدام به جمع آوری و تهیه 
منابع تخصصی آزمون کرده و این منابع از روز دوشنبه 12 آذرماه 14۰3، در 
دسترس داوطلبان قرار خواهد گرفت. داوطلبان می توانند با مراجعه به پروفایل 
کاربری خود در بخش منابع آزمون، یا وبگاه مرکز آزمون جهاد دانشگاهی به 
آدرس hrtc.ir یا کانال اطلاع رسانی مرکز آزمون جهاد دانشگاهی در »پیام رسان 

بله« به آدرس hrtcir نسبت به دریافت فایل های مربوطه اقدام نمایند.
3. با توجه به لزوم ایجاد فرصت مناسب برای مطالعه منابع آزمون و همچنین 
درخواست های مکرر داوطلبان، زمان برگزاری این آزمون به روز جمعه 14 
روز  از  آزمون  این  جلسه  به  ورود  کارت  می گردد.لذا  موکول  دی ماه 14۰3 
سه شنبه 11 دی ماه 14۰3 در پروفایل کاربری داوطلبان در دسترس خواهد 

بود.
نموده اند،  ثبت نام  قبلًا  که  داوطلبانی  آزمون،  زمان  تغیر  به  توجه  با   .4
می توانند تا پایان روز 4 شنبه 14 آذرماه، نسبت به ویرایش محل آزمون خود 
اقدام کنند. ضمناً آزمون در تمام مراکز استان ها و حسب مورد در برخی از 

شهرستان ها برگزار خواهد شد.

رئیس بخش فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش قم:

كسب رتبه نخست لیگ جت توسط 
دانش آموزان دختر قمی 

رییس اداره فرهنگی و هنری، اردوها و فضاهای پرورشی اداره کل آموزش 
و پرورش قم گفت: گروه دانش آموزان دختر شهید هنیه این استان توانست 
در دومین دوره از رویداد ملی لیگ جت که در شهرستان شهریار استان تهران 

برگزار شد، رتبه نخست را کسب نماید.
سید رسول حسینی افزود: لیگ جِت در راستای لبیک به طرح رهبر معظم 
انقلاب در خصوص جهاد تبیین و با هدف تربیت دانش آموزان کنشگر برگزار 
می شود. وی اضافه کرد: کلیدی ترین راهبرد ما در جهاد تبیین راهبرد یک هزار 
فانوس، یک هزار مشعل می باشد تا نوجوانان با افزایش دانش و مهارت لازم 
بتوانند در بین همسالان خود مثل یک فانوس روشنایی بخش باشند. وی با 
بیان این که لیگ جت رشته خاصی ندارد و به مباحث تبیینی می پردازد، ادامه 
داد: هر گروهی که بتواند با مهارت موضوع انتخابی را تبیین نماید، موفق به 
کسب رتبه می شود. به گفته حسینی، کار اجرایی، اخلاق تشکیلاتی، اجرای 
ایده در مدرسه و تولید رسانه ای، کتاب خوانی، داشتن سناریو و قصه منسجم، 
خلاقانه و جذاب، نقش آفرینی همه اعضای تیم از شاخص هایی است که 
توسط هیات داوران مورد بررسی قرار می گیرد. وی با اشاره به این که این رویداد 
ملی در سه مرحله شهرستانی، استانی و کشوری برگزار می شود، گفت: دانش 
آموزان پس از موفقت در مرحله شهرستانی و استانی، به مرحله کشوری راه 
می یابند. وی افزود: در این مسابقات دانش آموزان مقطع متوسطه اول و دوم 
از 22 استان شرکت کردند که از پنجم تا هشتم آذرماه در اردوگاه شهید محمد 

منتظری شهرستان شهریار استان تهران برگزار شد.

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت :

خروجی نظام تعلیم  وتربیت باید موجب 
خوشحالی حضرت زهرا )س( شود

تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه حضرت فاطمه زهرا )س( 
برای ما معیار هستند، گفت: نظام تعلیم وتربیت باید به گونه ای عمل کند که 
خروجی هایش باعث شادی و سرور حضرت زهرا )س( باشند و به راهی که 

ایشان رفتند بروند.
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار رئیس و جمعی از مسئولان دانشگاه 
شهید محلاتی که روز دوشنبه در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام 
شد، با تسلیت شهادت حضرت زهرا سلام الله علیها، اظهار داشت: حضرت 
زهرا )س( معیار حق و باطل هستند و تولی و تبری ما باید با این معیار انجام 

شود.
وی داشتن معیار در بحث تعلیم وتربیت بسیار مهم دانست و گفت: باید خط 
کلی تولی و تبری را از اهل بیت )ع( بگیریم و زیارت نامه اهل بیت )ع( به عنوان 
یک محتوای معرفتی نسبت به موضع شناسی و موضع گیری اهل بیت ما را 

آگاه می کند و خطوط کلی را به ما نشان می دهد.
صدیقه  حضرت  زیارت نامه  به  اشاره  با  کرامت  بانوی  مطهر  حرم  تولیت 
طاهره)س( ابراز داشت: در این زیارت نامه شهادت می دهیم که هر کس 
حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها را مسرور کند رسول خدا را مسرور کرده و 

هر کس به ایشان جفا کرده به رسول خدا جفا کرده است.
وی ادامه داد: در زیارت نامه حضرت زهرا )س( شهادت می دهیم که هرکس 
ایشان را بیازارد پیامبر )ص( را آزرده، هرکس با ایشان ارتباط داشته باشد با 
پیامبر )ص( ارتباط دارد و هرکس از ایشان دور شود از پیامبر )ص( دور شده 

است.
آیت الله سعیدی تصریح کرد: نظام تعلیم وتربیت باید به گونه ای عمل کند 
که خروجی هایش باعث شادی و سرور حضرت زهرا )س( باشد و به راهی که 

ایشان رفتند بروند.
وی با اشاره به روایتی از حضرت فاطمه )س( گفت: شیعه واقعی کسی 
است که به آنچه اهل بیت )ع( امر کرده اند عمل کند و از آنچه نهی فرموده اند 
پرهیز کند؛ بنابراین نمی شود دم از شیعه بودن زد و مخالف امرونهی آنها 

عمل کرد.
در ابتدای این دیدار حجت الاسلام سید حسین هاشمی رئیس دانشگاه 
شهید محلاتی با بیان اینکه دانشگاه علوم اسلامی شهید محلاتی با رویکرد 
جدید در سال قریب به 2۰ هزار نفر از روحانیون تمام نیروهای مسلح را در دوره 
های 4 و 6 ماهه آموزش می دهد، گفت: دوره های یک هفته ای تربیت عالی 
پاسداران، دوره های قرآنی برای کادر و سربازان سپاه و دوره های تربیت مربی 

ویژه روحانیون و پاسداران در این دانشگاه برگزار می شود.
وی با بیان اینکه در کنار این دوره ها دانشگاه وظیفه دانشگاهی خود را 
هم انجام می دهد و ما در سه مقطع، کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتری 
دانشجو داریم، افزود: رسالت اصلی دانشگاه شهید محلاتی تعلیم و تربیت 

نیرو برای سپاه و جبههه مقاومت و انقلاب است.
 

رئیس کمیسیون بانوان شورای شهر قم:

اجتماع و حركت مردمی بانوان فاطمی 
نمادی از بصیرت بانوان قمی

رئیس کمیسیون بانوان و خانواده شورای اسلامی شهر قم گفت: اجتماع 
بزرگ بانوان فاطمی باهدف حمایت از جبهه مقاومت، حمایت از مظلومان 

عالم و تأکید و تصدیق امر حجاب و عفاف برگزار می شود.
به گزارش شهرنیوز، نرجس نیازمند در جلسه کمیسیون بانوان و خانواده 
شورای اسلامی شهر قم که با موضوع هماهنگی های لازم جهت برگزاری 
اجتماع بزرگ بانوان فاطمی برگزار شد، خبر از اجتماع و حرکت مردمی 
بانوان فاطمی در قم داد و اظهار داشت: بانوان قمی همیشه در کشور 
پیشرو بوده و این حرکت بزرگ نیز به عنوان نماد بصیرت بانوان باید در کشور 

تسری یابد.
وی برگزاری حرکت بزرگ مردمی و باشکوه بانوان فاطمی در شب شهادت 
حضرت زهرا)س( را نشانه همدلی بانوان قمی با جبهه مقاومت دانست و 
گفت: این حرکت باهدف حمایت از جبهه مقاومت، حمایت از مظلومان عالم 
و تأکید و تصدیق امر حجاب و عفاف برگزار می شود و در سال گذشته شاهد 
انعکاس بین المللی این حرکت بودیم و هم اکنون نیز صدای بانوان فاطمی در 

دفاع از جبهه مقاومت باید در سطح کشور و جهان شنیده شود.
و  فرهنگی  مختصات  تمام  از  فراتر  قم  شهر  امروز  کرد:  تصریح  نیازمند 
اجتماعی که هر شهر به تناسب فرهنگ خود دارا است دارای هویتی دینی و 
انقلابی بوده که با برگزاری مراسمات مختلف به شهر مناسبت ها تبدیل شده و 
لازم است همه دستگاه های استانی و شهری برای حفظ و تقویت این جایگاه 

به میدان بیایند.
وی ایجاد زیرساخت های لازم برای پذیرایی از بانوان و زائران در قم را نیز 
یادآور شد و تأکید کرد: گروه های مردمی نیز در کنار مدیران و دستگاه ها و 
حتی فراتر از امکانات دولتی در میدان حاضرند و در این مراسمات مشارکتی 

فعال دارند.
نیازمند در پایان با تأکید دوباره بر برگزاری باشکوه راهپیمایی فاطمی در قم 
خاطرنشان کرد: این حرکت دینی و انقلابی در کشور تسری خواهد یافت و 
بانوان قمی به عنوان نخستین برگزارکننده این مراسم همچنان پیشگام آغاز 

حرکت های عظیم مردمی خواهند بود.
 

رئیس اداره استعدادهای درخشان استان قم:

آغاز ثبت نام المپیاد علمی دانش  آموزی
رئیس اداره استعدادهای درخشان استان قم از ثبت نام و برگزاری 14 عنوان 

رشته در المپیادهای علمی دانش آموزی 14۰3 خبر داد.
سید محمد علی صمدانی اظهارداشت: المپیادهای علمی به عنوان یکی 
از معتبرترین مسابقات دانش آموزی کشور شناخته شده که باشگاه دانش 

پژوهان جوان آن را برگزار می کند.
صمدانی اظهار کرد: ثبت نام المپیادهای دانش آموزی در سایت آموزش 
و پرورش به نشانی my.medu.ir انجام می شود و دانش آموزان متوسطه 
دوم می توانند در این المپیادها شرکت کنند که پایه دهم سهم اصلی را در 
این زمینه دارند و پایه دوازدهم تنها می توانند در المپیاد فناوری و نانو شرکت 

کنند.
یکی  پایه دهم  در  اصلی  به  آزمایشی  رشته های  تبدیل  کرد:  اضافه  وی 
از تغییرات مهم نسبت به سال گذشته است، 14 رشته جهت شرکت در 
المپیادهای علمی وجود دارد که ۷ عنوان از این رشته ها دارای سابقه قدیمی 

است که تسهیلات ورود به دانشگاه آنها را شامل می شود.
رئیس اداره استعدادهای درخشان گفت: ثبت نام المپیادها در مرحله اول 
از ۷ آذرماه آغاز و تا 14 آذرماه ادامه دارد و در ۷ بهمن الی 14 بهمن ماه برگزار 
خواهد شد؛ پس از اعلام نتایج در فروردین ماه، مرحله دوم انجام خواهد شد. 
هزینه شرکت در هر رشته از المپیادهای علمی مبلغ 11۰ هزار تومان است و 

شرکت در چند عنوان رشته بلامانع است.
صمدانی به موفقیت های المپیادی اشاره کرد و گفت: کسب مدال نقره 
جهانی فیزیک توسط ابوالفضل شیری، مهم ترین و آخرین مدالی است که 
تاکنون کسب شده که البته رنگ و تعداد مدال ها در سال های اخیر نسبت به 

گذشته افزایش یافته است.

برای  قم  جمله  از  کلان شهرها  بیشتر 
مناسب سازی معابر و ساختمان های شهری نیاز به 
سرعت بیشتری در امور اجرایی دارند تا شهرهایی 
مناسب برای حضور تمام گروه ها داشته باشیم، با 
این وجود دستیابی به این مهم هنوز با چالش هایی 

روبه رو است.
براساس این گزارش، نفس زنان راه خود را در 
شده  پارک  موتورسیکلت های  و  خودروها  میان 
در پیاده رو باز می کند، باید از خیابان عبور کند و 
مسیر میانه بلوار محصور شده است و پل عابر پیاده 
نیاز به پاهایی دارد که توان بالا رفتن از ۵۰ پله را 
داشته باشند. با نگاهی ناامیدانه تلاش می کند تا 
از نهر کنار خیابان عبور کند اما نهر نیز پل مناسبی 
ندارد؛ خودروهای عبوری وضعیت مناسبی برای 
سوار کردن یک کم توان جسمی و حرکتی ندارند و 

منتظر اتوبوس می شود.
شاید اتوبوس از انواعی باشد که بتواند با کمک 
دیگران سوارش شود، اما ایستگاه اتوبوس با محلی 
که او ایستاده فاصله دارد؛ عصایش را زیر دستانش 
جابه جا می کند و راه ایستگاه اتوبوس را در پیش 

می گیرد...
امروز  شهرهای  در  زندگی  شنیده ایم  بارها 
از  بسیاری  و  شده  طراحی  جوان  مردهای  برای 
تصمیم گیری ها، طراحی ها و ساختارهای کالبدی 
شهر متناسب با نیازهای کودکان، افراد سالخورده 
و بانوان نیست چه برسد به گروه های کم توان و 
معلولانی که با نیازهای خاص بخشی از جامعه 

شهری را تشکیل می دهند.
وجود بیش از ۸000 معلول در شهر قم

به گفته سید صادق میره ای، مدیرکل بهزیستی 
استان قم در این استان ۸۰۰۰ فرد معلول زندگی 
می کنند که 2۵۰۰ نفر به مراقبت ویژه نیاز دارند و 

توسط خانواده ها مراقبت می شوند.
وی با اشاره به اینکه حقوق اجتماعی افراد کم 
توان در جامعه باید حفظ شود می گوید: معلولان 
باید بتوانند از شغل، مسکن و شرایط مناسب برای 
حضور اجتماعی برخوردار شوند و همچون دیگر 

اعضای جامعه زندگی مناسبی داشته باشند.
مدیرکل بهزیستی استان قم با اشاره به اینکه در 
این استان 6۰۰۰ معلول به خدمات مالی دولت 
نکات  از  یکی  می کند:  عنوان  شده اند،  متصل 
مهم این است که شرایطی فراهم شود تا این افراد 
بتوانند امور شخصی خود را پیش ببرند و بدون نیاز 

به دیگران در سطح شهر تردد کنند.
افراد نابینا و کم بینا یکی از گروه های معلولان در 
جامعه هستند که اگر ساختار شهری، امکانات 
حضورشان  برای  فرهنگی  شرایط  و  شهروندی 
مناسب باشد، می توانند بدون دغدغه به زندگی 

اجتماعی خود ادامه دهند.
سازمان های مردم نهاد نیازمند 

حمایت هستند
کانون  مدیر  رضوانی،  منصور  حجت الاسلام 
نابینایان جلوه امید با اشاره به اینکه حمایت از 
سازمان های مردم نهاد برای ارائه خدمت به افراد 
نابینا و کم بینا مسئله مهمی است، وجود 2۸۰۰ 
برای دستگاه های  را  قم  در شهر  کم بینا  و  نابینا 
تاکید می کند:  و  اجرایی مسئولیت ساز می داند 
نابینایان  استعداد  رساندن  فعلیت  به  و  کشف 
نیازمند ایجاد بسترهای لازم و مهم ترین خواسته 
از  حمایت  قانون  دقیق  اجرای  نابینایان  جامعه 

معلولان است.
قم،  امید  جلوه  نابینایان  کانون  مدیر  گفته  به 
نابینایان ماهانه تنها 96۰ هزار تومان مستمری 
ناکافی  زندگی  برای گذران  دریافت می کنند که 

است.
وی عنوان می کند: هم اینک جامعه نابینایان 
استان قم از داشتن یک مرکز و مکان خصوصی 
برای ارائه خدمات توان بخشی و آموزشی محروم 

هستند و بستر لازم وجود ندارد.
فاصله وضعیت شهر قم برای معلولان با 

استانداردهای جهانی
و  بانوان  کمیسیون  رئیس  نیازمند،  نرجس 
حقوق  حفظ  قم  شهر  اسلامی  شورای  خانواده 
افراد کم توان در جامعه را از مهم ترین رسالت های 
مدیریت شهری می داند و در این زمینه به اهمیت 

مناسب سازی معابر شهری اشاره می کند.
به گفته وی، شهرداری قم سال گذشته بودجه 
مناسبی برای مناسب سازی معابر برای افراد نابینا 
با  زیادی  فاصله  اما هنوز  است،  داده  اختصاص 
استانداردهای جهانی در مناسب سازی فضاهای 

شهری داریم.
رئیس کمیسیون زنان و خانواده شورای اسلامی 
شهر قم عنوان می کند: تردد در بعضی معابر نه 
تنها برای افراد دارای معلولیت بلکه حتی برای افراد 
سالم نیز دشوار است که امیدواریم با برنامه ریزی 
خدمات  مجموعه  سوی  از  میان مدت  و  دقیق 
شاهد  قم،  شهرداری  عمرانی  معاونت  و  شهری 

بهبود شرایط در این زمینه باشیم.
اجرای  با  طی سال های گذشته  قم  شهرداری 
در  ویژه  به  شهری  پیاده روهای  بهسازی  نهضت 
هسته مرکزی شهر، توانسته است گام هایی را در 
مسیر بهبود وضعیت محیط شهری برای حضور 

افراد کم توان بردارد.
تنها سال گذشته پروژه هایی همچون بهسازی 
پیاده روی خیابان 19 دی، خیابان مولوی، خیابان 
آیت الله طالقانی، خیابان هدف و خیابان شهید 

کیوانفر انجام و این پیاده روهای استاندارد برای 
تردد افراد کم بینا نیز مناسب سازی شده است.

از طرفی خرید اتوبوس های شهری که مناسب 
تردد معلولان و افراد کم توان باشد در سال های 
تمام  و  است  گرفته  قرار  کار  دستور  در  گذشته 
اتوبوس های شهری جدید با این نگاه خریداری 

می شود.
مکانیزه سازی 2۰ پل عابر پیاده از دیگر اقدامات 
شهری برای مناسب سازی فضای شهر است که در 
بودجه سال جاری پیش بینی شده و توسط معاونت 

فنی و عمرانی در دست اجرا است.
رشد بودجه شهرداری قم در حیطه مناسب سازی
و  شهرسازی  معاون  متین فر،  مجید  که  آنطور 
معماری شهرداری قم می گوید: در حال حاضر 
۸۰ درصد معابر شهر قم برای حضور افراد کم توان 
مبنای  بر  کار  این  است،  شده  مناسب سازی 
اولویت بندی مسئله براساس حضور افراد کم توان 
در نقشه شهر انجام می شود، به نحوی که محل 
زندگی معلولان در نقشه شهر نشانه گذاری شده 
باشد،  بیشتر  حضور  این  تراکم  کجا  هر  و  است 
مسائل مرتبط با مناسب سازی جدی تر پیگیری 

می شود.
رفت وآمد  در  تسهیل  منظور  به  وی،  گفته  به 
روشندلان و معلولان جسمی حرکتی، کودکان، 
مهم ترین  از  یکی  کهنسال  افراد  و  زنان باردار 
اقدامات که در شهرداری قم انجام شده، تهیه و 
پیگیری فرایند اختصاص اعتبار به مناسب سازی 
در سازمان ها و مناطق هشت گانه شهرداری است.
معاون معماری و شهرسازی شهرداری قم تاکید 
می کند: بودجه مناسب سازی معابر شهری از سال 
14۰۰ تا سال جاری جهش و رشد قابل توجهی 
داشته که این موضوع نشان دهنده اهمیت مسئله 

در دیدگاه مدیریت شهری است.
شامل  بهسازی  این  اینکه  به  اشاره  با  متین فر 
تسطیح  معابر،  خط کشی  پل،  گذرگاه های 
و  نابینایان  مخصوص  خط کشی  پیاده راه ها، 
اماکن  در  معلول  افراد  مخصوص  علامت گذاری 
عمومی، بوستان ها، معابر اصلی شهری و ورودی 
اماکن درمانی است، می گوید: گستردگی کار در 
این حوزه بسیار زیاد است و شهرداری حساسیت 
خود را در صدور پایان کار، پروانه های ساختمانی و 
تجاری با رعایت بهسازی فضا برای جامعه هدف 

افزایش داده است.
احداث بوستان مختص افراد اوتیسم و 

کم توان
لیلی نیک خلق احمدی، مدیرکل فنی و طراحی 
بوستان های  ساخت  و  طراحی  از  قم  شهرداری 
ویژه افراد با نیازهای خاص در سطح شهر قم خبر 
می دهد و عنوان می کند: مناسب سازی بوستان 
اوتیسم  به  مبتلا  کودکان  برای  قم  شهر  اصناف 

انجام شده است.
و  بینا  کم  افراد  ویژه  بوستان  می افزاید:  وی 
طراحی  دست  در  معلولان  ویژه  بوستان هایی 
بوستان های  تمام  همچنین  است،  احداث  و 
شهری و ابنیه شهرداری قم بر مبنای نیازهای 
گروه های مختلف از جمله افراد کم توان طراحی 

می شود.
مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم خاطرنشان 
می کند: در ماده 6 آئین نامه اجرایی قانون حمایت 
از معلولان مطرح شده است که تمام دستگاه های 
مشمول موظف هستند از زمان لازم الاجرا شدن 
این آئین نامه، ساختمان ها و اماکن قانون را برای 
دسترس پذیری افراد دارای معلولیت به خدمات 
مطابق با ضوابط مصوب شورای عالی شهرسازی 

و معماری ایران مناسب سازی کنند.

قم شهری برای همه شهروندان؛ 

تلاش مدیریت شهری درمسیر تکریم توان یابان

گفت:  قم  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی  سازمان  سرپرست 
سازمان فرهنگی شهرداری با اجرای ده ها برنامه شاخص از جمله برپایی 
مواکب و ایستگاه های فرهنگی، رونمایی از کتاب تقریظ شده رهبری و 
مراسم عزاداری گامی بلند در گسترش فرهنگ فاطمیه و ترویج ارزش های 

ایثار و شهادت در جامعه برداشته است.
سید محمد موسوی منش در گفت و گویی با اشاره به برنامه های این 
سازمان در ایام فاطمیه گفت: در ایام فاطمیه امسال مجموعه ای از برنامه های 
گسترده و متنوع را با هدف ترویج فرهنگ ایثار و شهادت، گرامیداشت ایام 
شهادت حضرت زهرا)س( و تقویت هویت مذهبی شهروندان برگزار کرد؛ 
این برنامه ها با مشارکت سپاه پاسداران، هیئت های مذهبی و مجموعه های 
فرهنگی و اجتماعی به اجرا درآمد و تأثیر قابل توجهی در ایجاد فضای 

معنوی در سطح شهر داشت.
وی افزود: یکی از مهم ترین اقدامات این سازمان، برپایی 13 غرفه فرهنگی 
در نقاط مختلف شهر بود که با همکاری سپاه پاسداران برگزار شد؛ این 
غرفه ها با محوریت موضوعات مذهبی و فرهنگی، میزبان شهروندان بودند 
و نقش مهمی در انتقال پیام های معنوی ایام فاطمیه داشتند، همچنین این 
سازمان با مساعدت به هیئت های مذهبی، به برپایی مواکب و ایستگاه های 
صلواتی ویژه ایام فاطمیه کمک شایانی کرد و فضای شهر را در این ایام 

متناسب با حال و هوای فاطمیه تغییر داد.
موسوی منش عنوان کرد: در حوزه ترویج فرهنگ ایثار و شهادت، این 
سازمان از سه کتاب با موضوع ایثار و شهادت شامل »هواتو دارم«، »کاش 
برگردی« و »یادت باشه« رونمایی کرد که یکی از این آثار مورد تقریظ مقام 
معظم رهبری قرار گرفته است؛ این اقدام گامی ارزشمند در راستای زنده 
نگه داشتن یاد و خاطره شهدا و انتقال پیام آنان به نسل جوان به شمار 

می رود.
برگزاری رویداد »کوچه های بنی هاشم«

سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری قم تصریح کرد: 
دیدار با خانواده های معظم شهدا نیز یکی دیگر از برنامه های شاخص این 
سازمان بود؛ در این راستا، مسئولان شهرداری قم با سه خانواده شهید 
دیدار و از مقام شامخ آنان تجلیل به عمل آوردند و همچنین این سازمان در 

برگزاری رویداد »کوچه های بنی هاشم« و سایر برنامه های فرهنگی مرتبط با 
ایام فاطمیه همکاری فعالانه داشت و زمینه حضور پرشور شهروندان در این 
مراسم را فراهم کرد. وی در ادامه افزود: مراسم عزاداری شهادت حضرت 
زهرا)س( نیز در مکان های مختلف شهر برگزار شد که از جمله آنها می توان به 
مراسم امامزاده موسی مبرقع)ع( با موضوع »فاطمه اینگونه بود«، خانه موزه 
شهید زین الدین و کمپ بانوان قمرود اشاره کرد؛ اعزام مادحین به مجالس 
و منازل ساکنان مناطق کم برخوردار از دیگر اقدامات این سازمان بود که 
مورد استقبال شهروندان قرار گرفت. موسوی منش خاطر نشان کرد: در 
بخش فعالیت های هنری، برنامه سرود خیابانی به مدت 1۰ شب اجرا شد 
که فضای شهر را با نوای مداحی و سرودهای فاطمی مزین کرد؛ همچنین، 
3۰۰ مترمربع اعلان شهروندی مرتبط با ایام فاطمیه در نقاط مختلف شهر 

نصب شد تا پیام های معنوی این ایام به گوش همگان برسد.
سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری قم در پایان گفت: 
برگزاری بازارچه خیریه »شهریار شهرِ یار«، شامل فروش محصولات خانگی 
و صنایع دستی، و اجرای کارگاه ها و جشنواره های فرهنگی نیز از دیگر 
برنامه های متنوع این ایام بود که علاوه بر بعد مذهبی، به تقویت همبستگی 
اجتماعی و مشارکت شهروندان کمک کرد؛ سازمان فرهنگی شهرداری قم با 
این اقدامات گسترده نشان داد که ایام فاطمیه فرصت مناسبی برای تعمیق 

ارزش های دینی و اجتماعی در میان اقشار مختلف جامعه است.

سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری قم :
برپایی 13 ایستگاه فرهنگی در نقاط مختلف شهر ویژه ایام فاطمیه 
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رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

قم رتبه یازدهم كشور در تولید
 ماهیان گرمابی 

رییس سازمان جهاد کشاورزی  استان قم گفت: با تلاش های صورت 
گرفته و رشد سرمایه گذاری، پیش بینی می شود تولید آبزیان در استان تا 

پایان سالجاری به بیش از 2 هزار و ۷۰۰ تن برسد.
محمد رضا حاجی رضا در گفت وگویی پیرامون وضعیت پرورش آبزیان 
در قم بیان کرد: در استان قم تعداد 344 نفر به صورت مستقیم در 32۵ 
واحد به فعالیت آبزی پروری اشتغال دارند و ما به دنبال گسترش تولید 
محصولات این حوزه با افزایش سطح سرمایه گذاری بخش خصوصی 

هستیم.
وی با اشاره به این که رتبه تولید ماهیان سردابی و گرمابی قم در کشور 
به ترتیب 26 و 11 می باشد در خصوص عملکرد حوزه شیلات استان در 
سال 14۰2، افزود: سال گذشته 2 هزار و ۵۰۰ تُن انواع آبزیان پرورشی 
شامل یک هزار و 1۸9 تُن ماهیان گرمابی و ۸۷2 تُن ماهیان سردابی، 
تولید  قم  استان  در  خاویاری  ماهی  تُن  و 6۸  تیلاپیا  ماهی  تُن   3۷1
شده است. وی تاکید کرد: فعالیت پرورش ماهی در استان قم به صورت 
تلفیقی و همسو با فعالیت کشاورزی است؛ در این راستا آب کشاورزی 
قبل از استفاده برای تولید محصولات کشاورزی، از استخرهای دومنظوره 
ذخیره آب کشاورزی عبور نموده و بسته به میزان کمیت و کیفیت آب، 
پرورش انواع ماهیان گرمابی، سردابی، خاویاری و ماهیان زینتی انجام 
می شود. حاجی رضا گفت: با انجام اندک تمهیدات در استخرهای ذخیره 
آب کشاورزی می توان ضمن تامین هدف ذخیره آب کشاورزی و مدیریت 

آبیاری مزارع، امکان پرورش ماهی به نحو مطلوب را فراهم نمود.
از  استفاده  تا  شده  موجب  قم  در  آبی  منابع  محدودیت  افزود:  وی 
روش های نوین آبزی پروری، گسترش مکانیزاسیون استخرها، بهره گیری 
از سامانه های تصفیه فیزیکی و بیولوژیکی آب، مدیریت بهینه بهداشت، 
نصب اینورتر در چاه های کشاورزی و پرورش گونه های مناسب با شرایط 

اقلیمی استان، برای افزایش تولید آبزیان مورد توجه باشد.
 

مدیرکل بنیاد مسکن استان قم خبر داد

طراحی مسکن ملی طایقان 
در قالب ۲3 محله 

ویلایی  سایت  در  گفت:  قم،  استان  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
»یک  طبقه حیاط دار«  طایقان قم در مجموع احداث 23 محله طراحی 

شده است.
منطقه  که  پروژه  این  اظهارداشت:  گفت وگویی  در  اطهری   محمد 
طایقان قم درحال اجراست، یکی از مهمترین طرح های مسکنی استان 
می باشد که با هدف تامین مسکن پایدار و بهبود وضعیت شهری طراحی 

شده است.
زون  چهار  به  هکتار،  مساحت 4۷6  به  فوق  سایت  کرد:  اضافه  وی 
»بخش« اصلی تقسیم شده که در مجموع سه هزار و ۷۷4 واحد مسکونی 

ساخته می شود.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم با بیان اینکه خاکبرداری 
بخش های مختلف طرح در حال انجام است، گفت: پیشرفت فیزیکی کل 

پروژه تاکنون به 1۵ درصد رسیده است.
وی  با اشاره به جزییات فنی این طرح  نهضت ملی مسکن قم تصریح 
کرد: بخش A با پیشرفت ۸۰ درصدی در خاک برداری، شامل یک هزار 
و ۷91 واحد مسکونی است و عملیات اجرای اسکلت، سفت کاری، نما 
و جدول گذاری در آن در حال انجام است، حجم بتن ریزی انجام شده 
در این بخش بالغ بر 32 هزار مترمکعب و تاکنون جدول گذاری 2۷ هزار 

مترطول انجام شده است.
اطهری ادامه داد: بخش B با پیشرفت 6۰ درصدی در خاک برداری در 
مرحله مناقصه اسکلت قرار دارد و شامل 913 واحد مسکونی است. بخش 
C با پیشرفت 3۰ درصدی و بخش D با ۵ درصد پیشرفت خاک برداری نیز 
در حال طراحی معماری هستند و به ترتیب 6۷1 و 399 واحد مسکونی 

را شامل می شوند.
وی همچنین به امکانات شهری پیش بینی شده در این پروژه اشاره کرد 
و گفت: در این پروژه علاوه بر واحدهای مسکونی، ۵۵ مرکز آموزشی، ۵6 
مرکز تجاری، 4 مرکز درمانی، هفت مرکز صنعتی، هشت مرکز فرهنگی، 
12 مرکز گردشگری، ۵ مرکز ورزشی و چند مرکز مذهبی در نظر گرفته 

شده است.
بهره گیری  با  قم  استان  بنیاد مسکن  پایان خاطرنشان کرد:  در  وی 
با  تا این پروژه را  از ماشین آلات مدرن و نظارت دقیق، تلاش می کند 
بالاترین کیفیت و در کمترین زمان ممکن به بهره برداری برساند. حجم 
کل خاک برداری پروژه بیش از چهارمیلیون مترمکعب می باشد که تاکنون 

1.۵ میلیون مترمکعب آن انجام شده است.
 

رییس پارک علم و فناوری استان قم خبرداد:

درآمد سه هزار میلیارد تومانی
 شركت های دانش بنیان

 رییس پارک علم و فناوری استان قم گفت: درآمد و فروش محصولات 
شرکت های دانش بنیان استان قم در طول سال به رقم سه همت )سه 
هزار میلیارد تومان( رسیده که نشان دهنده رونق و پیشرفت این بخش در 

استان است.
خیرالله رهسپارفرد روز دوشنبه در جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم، به فعالیت 246 شرکت و هسته فناور در سطح استان اشاره کرد 
و افزود: این شرکت ها در حوزه های مختلف فناوری فعالیت و نقش مهمی 

در ایجاد اشتغال و توسعه اقتصادی استان ایفا می کنند.
به گفته وی، در حال حاضر 2 هزار و 6۰۰ نفر در شرکت های فناور و پارک 
علم و فناوری قم مشغول به کار هستند که از این نظر، پارک علم و فناوری 
قم به یکی از مراکز قابل دفاع در اشتغال زایی در استان تبدیل شده است.

رهسپارفرد با اشاره به برنامه های آینده پارک علم و فناوری قم، گفت: 
مراکز  و  جامع  رشد  مرکز  پنج  احداث  و  پارک  زیرساخت های  توسعه 
در  فناوری  و  علم  پارک  رسالت های  و  اهداف  مهم ترین  از  کارآفرینی 
سال های آینده است. این اقدام ها به ویژه در راستای ایجاد فضایی مناسب 
برای رشد شرکت های دانش بنیان و توسعه فعالیت های فناورانه در استان 
قم انجام می شود. وی همچنین بر اهمیت توجه به حوزه علوم انسانی در 
پارک علم و فناوری تأکید کرد و افزود: حوزه علوم انسانی برای پاسخگویی 
به نیازهای جامعه و ایجاد زمینه اشتغال برای فارغ التحصیلان دانشگاهی 
نیز در بین مهم ترین رسالت های ما قرار دارد. ما به دنبال آن هستیم که 
با استفاده از ظرفیت های این حوزه، راهکارهای نوینی برای حل مسائل 

اجتماعی و فرهنگی جامعه ارائه دهیم.
رئیس پارک علم و فناوری قم گفت: حدود 4۰ شرکت فعال در پارک های 
علم و فناوری قم در حوزه خدمات شهری مشغول به فعالیت هستند که 
این می تواند زمینه ساز همکاری های بیشتر با نهادهای دولتی و خصوصی 
در بهبود کیفیت خدمات شهری و حل مشکلات زیرساختی شهر قم 

باشد.

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار رئیس صندوق توسعه ملی:

برداشت پول از صندوق توسعه ملی خط قرمز دولت ها باشد

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: برداشت پول از صندوق توسعه 
ملی باید حتی المقدور خط قرمز دولت ها باشد و اینگونه نباشد که برای امور 

جاری کشور از این منابع استفاده شود.
آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری در دیدار رئیس صندوق توسعه ملی، 
قرمز  المقدور خط  باید حتی  ملی  توسعه  از صندوق  پول  برداشت  گفت: 
دولت ها باشد و اینگونه نباشد که برای امور جاری کشور از این منابع استفاده 

شود.
وی افزود: خط مشی دولت ها باید به گونه ای باشد که به سمت منابعی به غیر 

از منابع صندوق توسعه بروند.
امور کشور در فضای همدلی شاهد رشد خواهد بود

حسینی بوشهری در بخش دیگری از سخنانش ادامه داد: صندوق سرمایه 

کشور است و هرساله باید مبالغی به موجودی صندوق تزریق شود و اگر دولت و 
مراجع تصمیم گیر این امکان را به صندوق بدهند که برای جبران برداشت هایی 
که از صندوق شده است با بخش خصوصی سرمایه گذاری کند که هم سرمایه 
بازگردد و هم منافعی داشته باشد، می تواند پشتوانه خوبی برای رشد و توسعه 

کشور باشد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به نیازها و مشکلات استان قم 
خاطر نشان کرد: قم عش آل محمد است، لذا اگر نسبت به تکمیل پروژه های 
نیمه تمام، به خصوص در حوزه سلامت و بهداشت، به وضع مطلوب برسد، 
می تواند سرویس دهی خوبی هم به مردم قم و هم زائران کریمه اهل بیت)س( 

داشته باشد.
وی در پایان تأکید کرد: اگر فضای کشور فضای همدلی باشد، کشور همواره 

درحال رشد خواهد بود.
صندوق توسعه ملی 3 سال گذشته ورودی نداشت 

در ابتدای این دیدار، مهدی غضنفری، رئیس صندوق توسعه ملی، که به 
دعوت استاندار قم به این استان سفر کرد، گزارشی از وضعیت، آسیب ها، 

چالش ها و نیازهای این صندوق ارائه کرد.
وی با اشاره به حجم بالای منابع صندوق های توسعه برخی از کشورهای 
همسایه خاطر نشان کرد: متأسفانه سه سال است که صندوق توسعه ملی، 

ورودی نداشته است.
حمایت صندوق توسعه ملی از طرح های توسعه ای قم 

رئیس صندوق توسعه ملی همچنین ضمن بازدید از طرح های عمرانی در 
حال ساخت قم گفت: این صندوق آمادگی دارد از طرح های در حال ساخت 

قم که توسط بخش خصوصی ساخته می شوند حمایت کند.
مهدی غضنفری در سفر یک روزه خود به قم و دیدار با چند تن از مراجع 
عظام تقلید و علما، ضمن بازدید از طرح های عمرانی در حال ساخت قم گفت: 
این صندوق آمادگی دارد از طرح های در حال ساخت قم که توسط بخش 

خصوصی ساخته می شوند حمایت کند.
غضنفری بیمارستان تخصصی و فوق تخصصی نور و هتل سازی را از جمله 
طرح های کلان درحال ساخت استان برشمرد و افزود: بیمارستان تخصصی و 
فوق تخصصی نور با بیش از ۷۰ درصد پیشرفت فیزیکی نیازمند تزریق منابع 
ارزی است و صندوق توسعه ملی آمادگی دارد این تسهیلات را به این طرح 

تزریق کند.
وی با بیان اینکه تسهیلات ابتدا به بانک های عامل و پس از آن به طرح 
تخصیص می شود گفت: در صورت طی شدن روال معمول و اخذ شناسنامه 
طرح از طرف بانک عامل منابع و تسهیلات ظرف چند هفته تخصیص داده 

می شود.
به  افزود: کمک های صندوق توسعه ملی در قالب تسهیلات عمدتا  وی 
صورت ارزی است و به طرح هایی تعلق میگرید که بازگشت ارزی داشته باشند.
رئیس صندوق توسعه ملی کشور همچنین با اشاره به دیدار با مراجع اعزام 
تقلید و علما گفت: هر یک از این بزرگان به فراخور توصیه ها و رهنمود هایی برای 
انجام هرچه بهتر امور محوله ارائه کردند و امیدواریم با بکارگیری این توصیه ها 

روند رو به رشدی در کمک رسانی به طرح های توسعه ای کشور داشته باشیم.
غضنفری رئیس صندوق توسعه ملی کشور با آیات عظام سبحانی، حسینی 

بوشهری، اعرافی دیدار کرد.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰2۰1133۵ شماره  1-رأی 
فاطمه  آقای/خانم  تقاضای  به  مربوط   14۰311443۰۰۰2۰۰1236
سلمانی زاده نشلجی فرزند محمدرضا در سه دانگ از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده است به مساحت  ۵4/3۷ مترمربع پلاک شماره ۸۰ 
فرعی از 4فرعی از 26۰۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم )مالکیت متقاضی  در دفتر الکترونیکی 14۰32۰33۰۰۰2۰۰6341( 

)م الف: 1۸36۷64(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰2۰11332 شماره  2-رأی 
14۰311443۰۰۰2۰۰123۵ مربوط به تقاضای آقای/خانم  مهدی علی 
زاده فرزند حسن در سه دانگ از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده است به مساحت  ۵4/3۷ مترمربع پلاک شماره ۸۰ فرعی از 4فرعی از 
26۰۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مالکیت متقاضی  

در دفتر الکترونیکی 14۰32۰33۰۰۰2۰۰6342( )م الف: 1۸36۷64(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰2۰1۰۸۵2 شماره  3-رأی 
سکینه  آقای/خانم    تقاضای  به  مربوط   14۰311443۰۰۰2۰۰۰۸6۷
آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  دانگ  سه  در  غنیمت  فرزند  قاسمی 

احداث بنا شده است به مساحت  12۵ مترمربع پلاک شماره 6۸۸ فرعی 
از 19۵6  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه 
عادی و مع الواسطه از محمود والی طی سند قطعی شماره 221۵6 مورخ 

13۵2/۰3/۰3 دفتر خانه 6 قم( )م الف: 1۸36۷64(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰2۰1۰۸3۵ شماره  4-رأی 
رضا  آقای/خانم   تقاضای  به  مربوط   14۰311443۰۰۰2۰۰۰۸66
یوسفی فرزند حسینعلی در سه دانگ از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده است به مساحت  12۵ مترمربع پلاک شماره 6۸۸ فرعی 
از 19۵6  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه 
عادی و مع الواسطه از محمود والی طی سند قطعی شماره 221۵6 مورخ 

13۵2/۰3/۰3 دفتر خانه 6 قم( )م الف: 1۸36۷64(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰2۰11۰۰۷ شماره  ۵-رأی 
14۰311443۰۰۰2۰۰۰6۷۰ مربوط به تقاضای آقای/خانم   غلامحسن 
گونه ای فراهانی  فرزند عبدالحسین در ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده است به مساحت  1۰۸/4۵ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 1۷۵۷  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مالکیت 
متقاضی طی سند قطعی شماره 1۸93۸۸ مورخ 139۷/11/2۵ دفترخانه 

12 قم( )م الف: 1۸36۷64(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰2۰111۰۷ شماره  6-رأی 
ابراهیم  آقای/خانم   تقاضای  به  مربوط   14۰311443۰۰۰2۰۰۰6۸1

هاتفی آلانق  فرزند عبدالحسین در ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده است به مساحت  1۰۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از 19۵۵  اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری 
مورخ  شماره 4۷۸6  قطعی  سند  طی  افسر  عباس  وراث  از  الواسطه  مع 
133۸/۰4/31 دفترخانه ۷ قم و 491۷9 مورخ 133۸/1۰/13 دفترخانه 
)م الف:  قم(  دفترخانه ۷  مورخ 1339/۰4/19  اقرارنامه 62۷9  و  قم   ۸

)1۸36۷64
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
تا چنانچه  به فاصله 1۵ روز آگهی  به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان / مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: 1403/09/13
نوبت دوم: 1403/09/2۸

عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از توزیع 1۷2 هزار تن 
آسفالت در معابر شهر قم از ابتدای سال جاری و بر اساس 
برنامه ریزی نرم افزار مدیریت راه سازی خبر داد و گفت: 
PMS یعنی سیستم مدیریت روسازی راه ها به صورت چراغ 

خاموش در سه سال گذشته انجام شده است.
عباس حلوایی زاده در گفت وگویی اظهار کرد: یکی از 
وظایف دائمی و ذاتی شهرداری بهسازی و روسازی معابر 
سطح شهر است. وی افزود: PMS یعنی سیستم مدیریت 
روسازی راه ها به صورت چراغ خاموش در سه سال گذشته 
قم  شهرداری  عمرانی  و  فنی  معاون  است.  شده  انجام 
معابر  تمام  این سیستم  از  استفاده  با  خاطرنشان کرد: 
سطح شهر با دستگاهی به صورت دقیق اسکن و خرابی ها 
اعلام می شود و طبق آن برآورد ریالی توسط همین سیستم 
انجام می گیرد. حلوایی زاده تصریح کرد: این سامانه با 
بررسی های مکانیزه به صورت دقیق اعلام می کند که این 

معبر به ترمیم و روکش برای اصلاح نیاز دارد.
وی ادامه داد: این اقدام برای یک مدیر شهری شاخص 
وضعیت روسازی را مشخص می کند تا اولویت بندی توزیع 

آسفالت معابر به صورت علمی پیش برود.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم عنوان کرد: سال 
اول اجرای این سیستم، معابر بالای 3۰ متر عرض و سال 
دوم مقاطع بالای 24 متر برداشت شد و در سال جاری 
مقاطع زیر 2۰ متر برداشت می شود، سال آینده هر معبر 

و کوچه ای که خودروی مینی بوس حمل کننده این سامانه 
بتواند عبور کند، هدف این فرایند قرار می گیرد.

مشخص  دستگاه  این  اینکه  بر  تاکید  با  حلوایی زاده 
می کند کدام معبر در منطقه سبز، زرد، قرمز، سیاه و به 
سمت خرابی کامل می رود و خطای انسانی را به شدت 

کاهش می دهد، تاکید کرد: رفتارهای این دستگاه طی 
این سه سال تجزیه، تحلیل و عیب یابی شد و همکاران 
با استفاده از آن به همه بخش های مناطق هشت گانه به 

خوبی دسترسی پیدا کردند.
سال  در   PMS سیستم  عملکرد  اساس  بر  گفت:  وی 
جاری، تاکنون 1۷2 هزار تن آسفالت برای معابر سطح 
شهر توزیع شده است و تا پایان سال با تأمین قیر همه معابر 

تحت پوشش قرار می گیرد.
داد:  ادامه  قم  شهرداری  عمرانی  و  فنی  معاون 
شاخص های این دستگاه در سطح مقطع بر اساس 1۷ 
استاندارد تعریف و موارد مختلفی از جمله جنس ترک ها در 

آن در نظر گرفته می شود.
حلوایی زاده با بیان اینکه ترک های انقباضی و انبساطی 
بعضی  در  گفت:  دارد،  درزگیری  به  نیاز  که  دارد  وجود 
ترافیکی  بار  به دلیل  یا  است  موزاییکی  ترک ها  مکان ها 
سنگین روسازی مقاومتش را از دست می دهد و گاهی 
بستر آسفالت خمیری می شود که باید بررسی و مشخص 

شود که معایب آسفالت های معابر چیست.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم:

اجرای سامانه مدیریت روسازی راه ها در معابر شهری 

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم گفت: بازطراحی فاز دوم خط متروی قم موجب صرفه جویی قابل توجهی در مسیر 
خط و احداث ایستگاه ها شده است. محمدرضا انگشت باف در گفت وگویی پیشرفت فیزیکی فاز دو متروی قم در بخش 
مهندسی را دارای 4۰ درصد دانست و اظهار کرد: در بخش مهندسی یک اقدام خوب و بازنگری هایی انجام گرفته که 
منجر به بازنگری سبک سازی در احجام تونل شد تا به نسبت طرح قبلی ۷۰ میلیارد تومان کاهش هزینه صورت پذیرد.  
وی افزود: در ایستگاه A6 که تا چند هفته دیگر پیمانکار کارش را شروع می کند، حدود 2۰۰ میلیارد تومان نسبت به 
طرح قبلی کاهش هزینه روی داد. مدیرعامل سازمان قطار شهری قم خاطرنشان کرد: برنامه ریزی فاز دو حول ساخت 
3 ایستگاه مسافری و ۵ ایستگاه عبوری و 9 کیلومتر روسازی است که متناسب با برنامه زمانبندی بخشی در سال جاری 
و بخشی در سال آینده اجرایی خواهند شد. انگشت باف اضافه کرد: برای بهره برداری فاز دوم یعنی از میدان مطهری 
تا مسجد مقدس جمکران 11 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است که به تفکیک ریالی و یورویی می شود ۵ هزار و ۵۰۰ 
میلیارد تومان به اضافه 9۰ میلیون یورو که برای سال جاری نگرانی در خصوص آن وجود ندارد اما برای سال آینده نیاز 
به اعتبارات است. وی افزود: امیدواریم با همراهی دستگاه ها و شخصیت های استانی برای سال آینده مبلغ مناسبی در 

حوزه اوراق مشارکت قطار شهری قم در نظر گرفته شود که درخواست شهرداری قم ۵ هزار میلیارد تومان بوده است.

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم مطرح کرد:

صرفه جویی در راه اندازی فاز دوم متروی 
رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری قم با اشاره به ضریب اشغال بیش از ۸۵ درصد و کمبود 

تخت های اقامتی در قم گفت: شهرداری قم آماده مشارکت با سرمایه گذاران در زمینه ساخت هتل است.
علی رمضانی در گفت وگویی اظهار کرد: شهر قم به دلیل وجود مرقد مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( دومین قطب 
زیارتی کشور است و با حضور بیش از 2۵ میلیون زائر، مقصد گردشگری مذهبی و میزبان بسیاری از مسافران و زائران 
خارجی و داخلی است. وی افزود: با توجه به موقعیت ویژه و ضریب اشغال ۸۵ درصد تخت های هتل در قم و کمبود هتل 
و اماکن اقامتی در قم، حوزه سرمایه گذاری شهرداری قم بنا دارد با مشارکت بخش خصوصی، کمبودهای اماکن اقامتی 
استاندارد در قم را با احداث هتل در بلوار پیامبر اعظم )ص( تامین کند. رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های 
مردمی شهرداری قم اضافه کرد: در حال حاضر در بلوار پیامبر اعظم )ص( شهر قم دو پروژه برای احداث هتل بین المللی 
در حال اجرا است. رمضانی ادامه داد: حوزه سرمایه گذاری شهرداری قم برای دعوت به مشارکت فعالان صنعت 
هتل داری آمادگی دارد تا فرصت های گردشگری و ظرفیت های اقامتی موجود در بلوار پیامبر اعظم )ص( را ارائه کند. 
وی گفت: سرمایه گذاران علاقه مند به مشارکت در پروژه های سرمایه گذاری برای کسب اطلاعات بیشتر از فرصت های 

سرمایه گذاری شهرداری قم می توانند به پایگاه اطلاع رسانی سازمان سرمایه گذاری شهرداری قم مراجعه کنند.

رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری قم :

شهر قم با كمبود هتل روبه رو است
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بانوی کشتی گیر قم:

 امکانات كشتی بانوان قم 
در فقر مطلق است

بانوی کشتی گیر آلیش قم با اشاره به امکانات کشتی بانوان در قم گفت: در 
کشتی بانوان قم نیاز به امکانات هست که از این بابت متأسفانه در فقر مطلق 
هستیم و باید با هزینه شخصی به استان های دیگر رفته تا از امکانات آنها استفاده و 

تمرین کنیم؛ زیرا متأسفانه در استان قم به کشتی بانوان توجهی نمی شود.
ام البنین محسنی با اشاره به وضعیت کشتی بانوان در قم اظهار داشت: کشتی 
بانوان قم توسط بنده که سال قبل بعد از مسابقات آسیایی راه اندازی کردم؛ ولی 
متأسفانه به دلیل عدم حمایت در بحث تبلیغات توسط هیئت کشتی با استقبال 
مواجه نشد و در حال حاضر فقط با سه نفر از بانوان به عنوان حریف تمرینی در 

حال تمرین هستیم و امیدواریم یک خروجی خوب داشته باشیم.
 وی با اشاره به امکانات کشتی بانوان در قم بیان داشت: در کشتی بانوان قم 
نیاز به امکانات هست که از این بابت متأسفانه در فقر مطلق هستیم و باید با هزینه 
شخصی به استان های دیگر رفته تا از امکانات آنها استفاده و تمرین کنیم؛ زیرا 

متأسفانه در استان قم به کشتی بانوان توجهی نمی شود.
کسب مقام چهارم کشور برای اولین بار درتاریخ کشتی قم 

بانوی کشتی گیر قم با اشاره به کسب مقام توسط بانوان کشتی قم در سال 
گذشته گفت: سال گذشته با هزینه شخصی به مسابقات کشتی قهرمانی بانوان 
کشور تیم اعزام کردم به مسابقات قهرمانی کشور که برای اولین بار در تاریخ کشتی 
قم چهارم کشور شدیم و امسال هم همین نتیجه را با پنج کشتی گیر تکرار کردیم.

وی با اشاره به منصرف شدن از تیم داری عنوان کرد: بنده سه اردو با هزینه 
شخصی قبل از مسابقات انتخابی تیم ملی با استان های یزد کرج تهران برگزار 
کردم؛ ولی به دلیل عدم پرداخت هزینه های سال قبل متأسفانه از تیم داری کاملًا 

منصرف شدم.
محسنی با اشاره به دغدغه کشتی بانوان قم ابراز داشت: دغدغه برای کشتی 
بانوان در قم بسیار زیاد است؛ اما دو مورد از مهم ترین دغدغه ها عدم تبلیغات و 
همراهی رسانه ها و عدم پاسخگویی مسئولان هیئت است به طوری که تماس های 

بنده از سمت دبیر هیئت بی پاسخ است.
همسرم بهترین پشتیبان من است 

وی با اشاره به پشتیبان وی در زندگی شخصی خود بیان داشت: همسرم بهترین 
پشتیبان من است و لحظه به لحظه هم مشوقم ورزش و هم مربی بنده هستند؛ من 
با چالش ها و سختی های زیادی روبرو شدم و هستم؛ ولی با توکل به خدا و مدد از 

حضرت معصومه و پشتیبانی همسرم از این چالش ها و موانع عبور می کنم.
بانوی کشتنی گیر قم با اشاره به پیشرفت کشتی آلیش بانوان خاطرنشان کرد: با 
حضور دکتر دبیر ریاست محترم فدراسیون کشتی، کشتی آلیش بانوان به پیشرفت 
چشمگیری رسیده و امیدوارم با برگزاری لیگ آلیش مثل کشتی آقایان تنور کشتی 

بانوان داغ شود.

در رده سنی زیر 13 سال ؛

حضور دختران بدمینتون باز قمی
 در كمپ استعدادیابی

دو بدمینتون باز خردسال قمی به کمپ استعدادیابی lop زنجان دعوت شدند.
به گزارش ایمان،  نیکا چراغی و ثنا شجاعی دختران نونهال بدمینتون  قم که در 

رده سنی زیر 13 سال هستند به کمپ استعدادیابی Iop دعوت شدند.
 کمپ استعدادیابی lop طی روزهای 2۰ لغایت 23 آذرماه زیر نظر ثریا آقایی در 

استان زنجان برپا خواهد شد.
نیکا چراغی و ثنا شجاعی که از بازیکنان آینده دار بدمینتون قم هستند اخیرا در 

رقابت های قهرمانی کشور که در بندرعباس برگزار شد حضور داشتند.
خردسالان  بدمینتون  مسابقات  انفرادی  بخش  شد  در  موفق  شجاعی  ثنا   
قهرمانی کشور در بجنورد، در یک نفره زیر 11 سال نشان برنز را کسب کند و به 

عنوان سوم این رقابت ها دست پیدا کند.

رکابزن المپیکی ایران:

 تمركزم روی جاده قهرمانی آسیاست
رکابزن المپیکی ایران گفت: اولین سال حضورم در رده بزرگسالان قهرمانی 

آسیاست و می خواهم مدال خوش رنگی بگیرم.
مراسم اختتامیه لیگ های دوچرخه سواری در هتل المپیک در حال برگزاری 
است. علی لبیب، رکابزن المپیکی ایران، در حاشیه این مراسم در جمع خبرنگاران 
درباره شرایطش پس از المپیک پاریس بیان کرد: هدف اصلی من المپیک پاریس 
بود و بعد از آن سال را برای خودم تمام شده می دانستم. البته با تیم باشگاهی ام در 
چین نتایج خوبی گرفتم. فصل جدید مسابقات هم با همان تیم چینی همکاری 

خواهم کرد.
او در پاسخ به این پرسش که با توجه به در پیش بودن مسابقات پیست و جاده 
قهرمانی آسیا قرار است در کدام رقابت شرکت کند، گفت: امسال تصمیم گرفتم 
روی مسابقات جاده قهرمانی آسیا تمرکز کنم که اوایل سال 2۰2۵ در تایلند برگزار 
می شود با توجه به این شرایط آب وهوایی ایران و اینکه در فصل زمستان هستیم 
کار سخت است. یک اردوی یک ماهه نیز در اسپانیا خواهم داشت و پس از آن در 

مسابقات قهرمانی آسیا شرکت می کنم.
او ادامه داد: من سال گذشته در رده سنی زیر 23 سال توانستم مدال برنز بگیرم 
و امسال برای اولین بار در مسابقات در رده بزرگسالان شرکت و تلاش می کنم مدال 

خوش رنگی را به دست آورم.
لبیب درباره همکاری تیم ملی با ویگنز، مربی بلژیکی دوچرخه سواری، نیز 
گفت: قرارداد آقای ویگنز تا المپیک بعدی هست و ما همچنان با او همکاری 

داریم و در ارتباطیم.

کاپیتان  قمی تیم ملی فوتبال با اسکیت ایران با اشاره به سابقه فوتبال با 
اسکیت در استان قم گفت: رشته فوتینز در سال 13۸2 در استان قم راه اندازی 
و از سال 13۸۸ به صورت حرفه ای در حال ادامه دادن است و آکادمی اسکیت 

فونیکس با کسب 6 قهرمانی در کشور پرافتخارترین تیم کشور است.
مجید نوش آبادی کاپیتان تیم ملی فوتبال با اسکیت ایران در گفتگویی  با 
اشاره به رشته فوتینز اظهار داشت: فوتینز یا فوتبال با اسکیت تقریباً ورزشی 
بین اسکیت هاکی و فوتسال است که با پنج بازیکن در سالن فوتسال با دروازه 
فوتسال و توپ شماره پنجم فوتبال که همان توپ فوتسال است برگزار می شود؛ 
یک دروازه بان و چهار بازیکن در دو تا نیمه 2۰ دقیقه ای با تعویض نامحدود 

مشغول این بازی هستند.
وی با اشاره به وسایل موردنیاز این رشته ورزشی برای انجام بازی بیان داشت: 
وسایل موردنیاز جهت برگزاری این بازی، کفش اسکیت، لوازم ایمنی مانند 
آرنج بند، مچ بند، کلاه و زانوبند است که در مسابقات جزو الزامات مسابقه 

هستند.

نوش آبادی با اشاره به تاریخچه این رشته ورزشی گفت: مسابقات فوتبال 
با اسکیت از حدود 6۰ سال پیش تاکنون در حال برگزاری است و مسابقات 
رسمی این رشته مهیج در دنیا از حدود 1۰ سال گذشته برگزار می شود که 
کشورهایی نظیر فرانسه، ایران، برزیل و آمریکا جز بهترین های این رشته 

هستند.
وی با اشاره به قوانین این رشته ورزشی ابراز داشت: در ورزش فوتینز مانند 
فوتبال دروازه بان می تواند برای مهار توپ از دست استفاده کند؛ اما بازیکنان 
دیگر نمی توانند؛ خطاها هم همانند فوتسال است که شامل تنه زدن، ضربه به 

اسکیت و هل دادن است.
قوانین خاص ورزش فوتبال با اسکیت

کاپیتان تیم ملی فوتبال با اسکیت ایران با اشاره به قوانین خاص این ورزش 
گفت: دروازه بان پس از گرفتن توپ سه ثانیه مهلت پرتاب توپ را دارد؛ ارتفاع 
دیواره های دور زمین یک متر بیست ساتن است و اگر توپ از این ارتفاع و یا از 
بالای دروازه رد شود اوت گرفته می شود در غیر اینصورت اوت یا کرنر وجود 

ندارد و پرتاب اوت با پا صورت می گیرد.
وی در ادامه قوانین این رشته ورزشی با اشاره به ضربات ایستگاهی و پنالتی 
عنوان کرد: پنالتی در این ورزش به دو صورت لانگ و شورت است؛ پنالتی 
شورت خطایی است که در محوطه جریمه صورت می گیرد و از نقطه پنالتی 
زده مشود و پنالتی لانگ نیز از جلوی دروازه خودی به سمت دروازه خالی و 

بدون دروازه بان حریف زده می شود.
نوش آبادی با اشاره حضور ایران در جام جهانی فوتینز بیان داشت: مسابقات 
جام جهانی فوتبال با اسکیت با نام فوتینز با حضور 24 تیم نظیر تیم های 
قدرتمند فرانسه، برزیل، ایران، آرژانتین، آمریکا، ایتالیا، انگلیس، عراق، بحرین، 
امارات، هندوستان، پاکستان، عربستان، کنیا، کامرون و ترکیه به میزبانی شهر 

ترابوزان ترکیه برگزار شد و تیم ملی ایران قهرمان این دوره از مسابقات شد.
وی با اشاره به نتایج تیم ملی در این دوره از مسابقات افزود: تیم ملی فوتینز 
ایران در مرحله گروهی این رقابت ها با نتیجه 4 بر 1 تیم امارات و با نتیجه ۸ بر 1 
تیم عمان را شکست داد و راهی مرحله یک هشتم نهایی شد که در این مرحله 
نیز با نتیجه 6 بر ۰ تیم مالدیو را از پیشرو برداشت؛ در مرحله نیمه نهایی در وقت 
قانونی مقابل تیم قدرتمند فرانسه به تساوی 3 بر 3 دست یافت و در ضربات 
پنالتی با نتیجه 4 بر 1 فرانسه را شکست داد به فینال راه یافت و در فینال نیز با 

نتیجه 2 بر 1 امارات را شکست داد و قهرمان جام جهانی فوتینز شد.
رشته فوتبال با اسکیت در ایران فدراسیون ندارد 

کاپیتان تیم ملی فوتینز ایران با اشاره به حضور ایران در این مسابقات زیر 
نظر فدراسیون جهانی تأکید کرد: رشته فوتبال با اسکیت در ایران فدراسیون 
ندارد و تیم ملی ایران برای حضور در مسابقات جام جهانی مستقیماً زیر 
نظر فدراسیون جهانی شرکت کرده است و از استان قم مجید نوش آبادی، 
اسکیت  آکادمی  از  خاکی  علیرضا  و  اسلامی  سجاد  انیسی،  حمیدرضا 

فونیکس در ترکیب تیم حضور داشتند.
 وی با اشاره به سابقه فوتبال با اسکیت در استان قم بیان داشت: فوتینز در 
سال 13۸2 در استان قم راه اندازی شد و از سال 13۸۸ به صورت حرفه ای 
در حال ادامه دادن است و آکادمی اسکیت فونیکس با کسب 6 قهرمانی در 
کشور پرافتخارترین تیم کشور است؛ در آخرین دوره مسابقات قهرمانی کشور 
نیز تیم آکادمی اسکیت فونیکس قهرمان، تیم باشگاه انقلاب قم دوم و نماینده 

تهران سوم شدند.
نوش آبادی با اشاره به افتخارات کسب شده ورزشکاران استان قم در سطح 
کشور در این رشته ورزشی تصریح کرد: در مسابقات کشوری فوتبال با اسکیت 
تاکنون آقایان حمیدرضا انسی و ایلیا حمزه آقای گل مسابقات کشور و مجید 

نوش آبادی چهار دوره به عنوان بهترین بازیکن کشور انتخاب شدند.
وی با اشاره به برگزاری مسابقات استانی فوتینز گفت: تاکنون در استان قم 
بیش از 1۰ دوره مسابقات استانی در بخش آقایان و یک دوره در بخش بانوان 
برگزار کرده ایم که اگر حمایت ها از این رشته در قم بیشتر شود در آینده تیم ملی 

قوی تری خواهیم داشت.

کاپیتان قمی تیم ملی فوتبال با اسکیت ایران:

قم پرافتخارترین تیم فوتینز کشور

تیم فوتبال پرسپولیس در هفته ششم لیگ نخبگان آسیا 
موفق شد در یک دیدار دراماتیک الشرطه عراق را شکست 

دهد.
به گزارش  ایمان ،تیم های فوتبال پرسپولیس ایران و 
الشرطه عراق در هفته ششم مرحله گروهی لیگ نخبگان 
آسیا روزدوشنبه  از ساعت 1۷:3۰ دقیقه در ورزشگاه حمد 

بن خلیفه شهر دوحه قطر رو در روی هم قرار گرفتند.
پرسپولیس با توجه به شرایط کنونی در جدول رده بندی 
و کسب تنها سه امتیاز از پنج بازی برای اینکه شانسش 
برابر حریف  بازی  این  در  دارد،  نگه  زنده  را  برای صعود 

عراقی نیاز مبرمی به پیروزی داشت.
لحظات حساس بازی:

محمدحسین  اشتباه  روی  علی  مهند   19 دقیقه 
کنعانی زادگان موفق شد گل نخست بازی را وارد دروازه 

سرخ پوشان کند تا حریف عراقی خیلی زود پیش بیفتد.
دروازه  کنار  از  حسین  خطرناک  شوت   2۷ دقیقه 

پرسپولیس به بیرون رفت.
وحید  محمدی،  میلاد  تماشایی  ارسال  با  دقیقه 42 
امیری در آستانه باز کردن دروازه حریف قرار داشت که 

دروازه بان الشرطه با خروج به موقع خود مانع شد.
دقیقه 44 شوت بازیکن الشرطه بعد از برخورد به مدافع 

پرسپولیس به تیر افقی دروازه قرمزها برخورد کرد.
دقیقه 4۵ بعد از یک رفت و برگشت در محوطه جریمه 
الشرطه توپ به احمدزاده رسید که این بازیکن با بی دقتی 

توپ را به بیرون زد.
دقایق پایانی نیمه دوم مهند علی روی اشتباه مدافعین 
پرسپولیس با گندوز تک به  تک شد که بعد از برخورد با 

سنگربان قرمزها و سرنگونی مهاجم الشرطه، داور به سود 
تیم عراقی پنالتی گرفت که بعد از بررسی با کمک داور 

ویدئویی)VAR( آن را رد کرد.
فرصت  صحنه  دو  در  آل کثیر  و  گولسیانی  دقیقه 6۵ 
داشتند دروازه حریف را باز کنند که هر بار احمد باسل 
مانع گلزنی قرمزها شد. پرسپولیس صاحب ضربه کرنر 
شد که توپ ارسالی به آل کثیر رسید که این موقعیت نیز 

از دست رفت.
دقیقه ۷۵ آل کثیر روی ارسال سروش رفیعی موفق شد 
دروازه الشرطه را باز کند که بعد از بررسی صحنه توسط 

کمک داور ویدئویی این صحنه آفساید اعلام شد.
اوستون  بسیار،  حملات  از  بعد  سرانجام   ۸9 دقیقه 
ارونوف روی یک حرکت انفرادی موفق شد قفل دروازه 

الشرطه را بشکند و گل مساوی را به ثمر برساند.
که  شد  پنالتی  ضربه  صاحب  الشرطه   6+9۰ دقیقه 

بازیکن الشرطه توپ را به تیرک زد و از دست داد.
دقیقه 9۰+۸ پرسپولیس صاحب ضربه پنالتی شد که 
گولسیانی از روی نقطه پنالتی موفق شد دروازه حریف را 
باز کند. تیم فوتبال پرسپولیس با دشت نخستین برد در 
لیگ نخبگان هم اکنون با 6 امتیاز به طور موقت در رده 

پنجم جدول رده بندی جای دارد.

کامبک دراماتیک برابر الشرطه؛ 

بازگشت پرسپولیس به جام در دقیقه 1۰۲!

به شماره ۰9126۵9۵۰۵6  کار کرده  تلفن همراه  مزایده خط  آگهی 
مربوط به پرونده کلاسه 14۰3۰4۰3۰۰11۰۰1۵۵3 :

بموجب پرونده اجرایی کلاسه 14۰3۰4۰3۰۰11۰۰1۵۵3 )با شماره 
بایگانی 14۰3۰1641 ( متعهد علی کیانی ارشد - متعهدله: محبوبه 
حاجی عابدینی با موضوع لازم الاجرای وصول مهریه : تعداد 114 عدد سکه 
طلا تمام بهار آزادی ضرب دولت جمهوری اسلامی ایران که عندالمطالبه 
بر ذمه زوج دین میباشد باستناد سند ازدواج : شماره سند : ۷۵۵۸، تاریخ 
سند : 139۵/۰4/16 . دفترخانه صادر کننده : دفتر خانه ازدواج 36 شهر 
قم استان قم یک تلفن همراه کار کرده بشماره ۰9126۵9۵۰۵6 متعلق 
به آقای علی کیانی ارشد بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می 

رسد.
ارزیابی : 

و  کاران  تعمیر  صنف  اتحادیه  محترم  کارشناسان  توسط  مذکور  خط 
فروشندگان تلفن ثابت و همراه قم به مبلغ 4۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال معادل 

)چهل میلیون تومان ( ارزیابی گردیده است .

یکشنبه  روز  ظهر   12 الی  صبح   9 ساعت  از  مذکور  خط  مزایده 
- طبقه  نبش کوچه ۷  لواسانی(   ( در خیابان ساحلی   14۰3/۰9/2۵
فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم - اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
میلیون  چهل  )معادل  ریال   4۰۰/۰۰۰/۰۰۰ مبلغ  از  مذکور  مزایده 
تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت 
در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده 
ثبت به شماره شبا  IR 9۸۰1۰۰۰۰4۰۷6۰132۰۷۸9۵693 با شناسه 
واریز 96۵1۰۸۵۷61۰۰۰۰۰۰۰21۷1323۵12۰۰6 می باشد )حتی 
بستانکار پرونده هم اگر قصد شرکت و رقابت در مزایده را دارد می بایست 
1۰ درصد را پرداخت نمائید(  و حضور خریدار با نماینده قانونی او در جلسه 
مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش 
را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به 
شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر ، 
مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد 

نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد. و در این صورت عملیات 
فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد. در ضمن بدهی های 
مورد مزایده اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از 
اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد 
بود. در صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 
بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق دولتی و حق مزایده طبق 
مقررات وصول خواهد شد. لازم به ذکر است وفق ماده 39 مکرر آیین نامه 
اجرا چنانچه برنده مزایده بستانکار پرونده باشد، بدهکار تا 2 ماه از تاریخ 
برگزاری مزایده مهلت خواهد داشت نسبت به تسویه بدهی خود اقدام و 
از انتقال اجرایی جلوگیری نمایید. بدیهی است که انتقال اجرایی به نام 

بستانکار برنده مزایده پس از گذشت مهلت 2 ماهه خواهد بود .
رئیس اداره اجرای اسنادرسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار آگهی مزایده: 1403/09/13
م الف:1737۶

آگهی مزایده تلفن همراه

دارنده مدال طلای پیکارهای کشتی آزاد قهرمانی سال 199۷ جهان در 
کراسنویارسک گفت: کامران قاسم پور برای موفقیت در المپیک باید تکلیف وزن 

خود را مشخص کند چرا که تغییر وزن متوالی برای او یک تهدید و سم است.
عباس حاج کناری در خصوص موفقیت تیم کشتی آزاد ایران در روسیه اظهار 
کرد: کشتی خوبی را از سوی نمایندگان کشورمان در این مسابقات دیدیم و 
توانستند تیم پر مهره روسیه را در خانه خود شکست دهند. در این مسابقات 
شاهد مبارزه های جذابی از سوی نمایندگان کشورمان بودیم که توانستند 
در رقابتی رودرو به موفقیت برسند. کادر فنی با شهامتی که از خود نشان داد 
توانست چند جوان را به همراه این تیم راهی روسیه کند که در آینده نوید روزهای 

روشن برای کشتی ایران می دهد.
دارنده مدال نقره پیکارهای جهانی 199۸ تهران ادامه داد: در وزن ۵۷ و 
61 کیلوگرم انتظار شکست را از برادران مومنی داشتیم اما رضا مومنی در 
وزن 61 کیلوگرم کشتی بهتری از خود به نمایش گذاشت. در خصوص علی 
مومنی اگر بیشتر روی او کار کنیم می تواند در گرفتن ها و انجام فنون، عملکرد 
بهتری داشته باشد. نباید بگذاریم با چنین سبکی به باختن عادت کنند چرا 
که در کارهای ریسکی با ترس و دلهره مقابل رقبای خود قرار می گیرند. در کل 
این مسابقات تجربه خوبی برای نفرات جوان بود. وی همچنین در خصوص 
رحمان عموزاد خلیلی در وزن 6۵ کیلوگرم نیز گفت: رحمان مقابل شامیل 

ممدوف باید محتاطانه و با برنامه ریزی بهتری کشتی می گرفت در حالی که 
هیچ برنامه خاصی نداشت. حاج کناری همچنین در خصوص سینا خلیلی در 
وزن ۷۰ کیلوگرم نیز گفت: او با توجه به سن و سال کمی که داشت اما توانست 
کشتی منطقی و قابل قبولی را از خودش به نمایش بگذارد. شیرایف یکی از 
سرمایه های آینده کشتی روسیه است که روس ها روی او حساب ویژه ای باز 
کرده اند. خلیلی نشان داد هنوز توانایی مبارزه در 6 دقیقه را ندارد برای آنکه 
بتواند در رده بزرگسالان موفق باشد باید توانایی فنی خودش را بالا ببرد. یکی از 
مشکلات اساسی خلیلی در این مسابقات مربوط به شیوه قرار داشتن پاهایش 

بود که موجب شده بود گاردش را تا حدودی باز نگه دارد.

عباس حاج کناری: 

تغییر وزن متوالی برای قاسم پور سَم است
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یک فعال سیاسی اصلاح طلب:

پزشکیان تسلیم زیاده خواهی ها نشود
با  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  یک 
با رای مردم  اینکه رییس جمهور  بیان 
سرکار آمده و باید تعهدات و باور خود 
گفت:  کند،  اجرایی  را  مردم  برابر  در 
است  این  وظیفه اش  جمهور  رییس 
که بتواند راه پیدا کند و راه بسازد، نه 
اینکه در برابر مسدود کردن راه تسلیم 
تعامل  فرصت های  بخواهد  یا  و  شود 
را با شکست روبرو کند. رییس جمهور 
کارش ساختن راه است اصلا وظیفه 
ما  تفاوت  است  همین  رییس جمهور 
با رییس جمهور در همین موارد است. رییس جمهوری که توانسته بخشی از آرای 
عمومی را به سمت خود جلب کند، این ظرفیت را نیز دارد که از این امکانات استفاده 
کند. من مطمئنم که راه های حقوقی قابل دسترس وجود دارد و شاید ما قبلا چنین 
مواردی را تجربه نکرده باشیم اما این راه ها وجود دارد و رییس جمهور و تیم شان و سایر 
حقوقدانان می توانند این راه را پیدا کنند. در واقع این قدرت را قانون گذار در قانون 

اساسی به رییس جمهور داده است.
زهرا نژادبهرام فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درباره اظهارات 
معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رئیس جمهور که اعلام کرده است دولت برای 
اصلاح قانون عفاف و حجاب اقدام خواهد کرد، گفت: رییس جمهور رای خود را از 
مردم گرفته است و بنابراین آنچه که برای او اولویت دارد این است که بتواند تعهدات 
خود و باورش نسبت به حقوق مردم را اجرایی کند و در این موضوع شکی نیست. 
اما رییس جمهور برای اینکه در کنار مردم قرار بگیرد باید راهکاری برای حل مشکلات 

مردم پیدا کند.
حقوقدانان برای حل مشکل قانون عفاف و حجاب به کمک رییس جمهور بیایند

وی ادامه داد: من فکر می کنم رییس جمهور ظرفیت های حقوقی زیادی دارد که 
می تواند از این ظرفیت های حقوقی استفاده کند همچنین دولت حقوقدانان بسیار 
برجسته ای دارد، هم حقوقدانان قانون اساسی و هم حقوقدانانی که در عرصه های 
عمومی فعالیت می کنند ظرفیت های زیادی را می توانند برای ایشان ایجاد کنند تا 

بتوانند با استفاده از این ظرفیت ها مسائل را با نهادهای مختلف برطرف کند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب تصریح کرد: این قابلیت نیز در متون حقوقی ما وجود 
دارد ما یک سری اصول حقوقی داریم که در واقع اصول پایه است و رییس جمهور 
می تواند از ظرفیت های اصول پایه استفاده کند. ما همه چیز را نباید در قالب سیاسی 
در بیاوریم ما مشابه این اتفاقات را در حقوق بین الملل زیاد تجربه کرده ایم به طور مثال 
دولت های مختلفی از ما شکایت کرده اند یا ما از آن ها شکایت کرده ایم اما توانسته ایم 
با توانمندی حقوقدانان مان و ابزارهای حقوقی این ظرفیت را برای کشور ایجاد کنیم 
که در بسیاری از پرونده ها برنده شویم یعنی این ظرفیت های حقوقی وجود داشته و از 
کارکشتگی حقوقدانان استفاده شده است. لذا فکر می کنم امروز حقوقدانان باید به 
کمک آقای رییس جمهور بیایند و راهکارهای پیشنهادی شان را برای حل این مشکل 

بیان کنند.
وظیفه رئیس جمهور ساختن راه است نه تسلیم در برابر مسدود کردن راه

نژادبهرام خاطرنشان کرد: رییس جمهور وظیفه اش این است که بتواند راه پیدا کند و 
راه بسازد، نه اینکه در برابر مسدود کردن راه تسلیم شود و یا بخواهد فرصت های تعامل را 
با شکست روبرو کند. رییس جمهور کارش ساختن راه است اصلا وظیفه رییس جمهور 
همین است تفاوت ما با رییس جمهور در همین موارد است. رییس جمهوری که 
توانسته بخشی از آرای عمومی را به سمت خود جلب کند، این ظرفیت را نیز دارد که از 
این امکانات استفاده کند. من مطمئنم که راه های حقوقی قابل دسترس وجود دارد 
و شاید ما قبلا چنین مواردی را تجربه نکرده باشیم اما این راه ها وجود دارد و رییس 
جمهور و تیم شان و سایر حقوقدانان می توانند این راه را پیدا کنند. در واقع این قدرت 

را قانون گذار در قانون اساسی به رییس جمهور داده است.
چرا مجلس به یکباره ساز ناکوک زد؟

وی در بخش دیگری از صحبت هایش با طرح این پرسش که چه شد مجلس بعد 
از گذشت 1۰۵ روز از شروع دولت به یکباره مفاهیم وفاق را از بین برد، گفت: چیزی 
که رییس جمهور به دنبال آن بود، این بود که بتواند با یک همگرایی مشترک بین همه 
جناح های سیاسی حل مسئله کند. چه اتفاقی افتاده که مجلس از آن سمت حرکت 
کرده و سرناسازگاری و سرعدم وفاق دارد؟ من فکر می کنم توجه به این مسئله مهم تر 
است، چراکه به نظر می رسد تلاشی که رییس جمهور برای ایجاد وفاق انجام داد در 
کوتاه مدت پاسخ داد و نتوانست در بلند مدت مسیر 4 ساله دولت را هموار کند. با 
توجه به اینکه مشکلات زیادی در کشور وجود دارد و مسائل جدی و موضوعات 
سیاست خارجی و منطقه ای وجود دارد چرا یکباره نمایندگان مجلس ساز ناکوک با 
دولت می زنند و چرا تمایلی به حل مسائل کشور ندارند؟ به رغم اینکه رییس جمهور 
ظرفیت های زیادی را از دولت و استانداران در اختیار آن ها قرار داده است چرا به یکباره 
رئیس مجلس ساز ناکوک با دولت می زند؟ شاید انتظار داشتند که تمامی دولت در 
از میان  انتصاب های رییس جمهور  به نظرم در چنین حالتی  باشد،  اختیار آن ها 

جریان های همسو با آنها کار عبثی بود.
پاسخ این همه گشاده دستی رییس جمهور این است؟

ناسازگاری  سر  که  دوستانی  کرد:  خاطرنشان  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 
گذاشته اند باید با خودشان دو دوتا چهارتا کنند و بیندیشند که کدام دولت به این 
صورت بخشی از ظرفیت هیات دولت را در اختیار آن ها قرار داده است؟ آیا پاسخ این 
همه گشاده دستی رییس جمهور این است؟ شاید انتظار داشتند که همه سازمان ها 
و استانداران و معاونان شان از جناح رقیب باشد! اگر قرار بود چنین وضعیتی باشد، 
چرا اصلا انتخابات برگزار شد؟ به نظر می رسد هر چقدر رییس جمهور تمایل به وفاق 
و حل مسئله دارد و تلاش می کند که مسائل کشور را مرتفع کند، جناح های سیاسی 
رقیب این مسئله را جدی نمی گیرند. هر چقدر رییس جمهور از در تعامل و دوستی وارد 
می شود انتظارات آن ها بالاتر می رود و این در ادبیات و گفت وگوی آن ها هم مشخص 

است.
ناترازی و فشارهای منطقه ای از مسائل اصلی کشورهستند 

نژادبهرام گفت: در چنین شرایطی عدم شرکت بیش از ۵1 درصد مردم در انتخابات 
و اثر آن روی کشور و مسائل مبتلابه جدی که گریبان گیر اقتصاد کشور است، موضوع 
ناترازی ها و مسائل مهم منطقه ای که در حال حاضر وجود دارد، به کنار گذاشته 
می شود و باید به دعواهای داخلی بپردازیم و نتیجه این اتفاق هم این است که هیچ 
کدام از این مسائل حل نمی شود و شکاف ها بیشتر می شود و فشارها بیشتر می شود 
و ما همچنان به دنبال سهم گیری هستیم درحالی که این سهم گیری به نفع کشور 
نیست. دوستان رقیب آقای رییس جمهور اگر کشور را دوست دارند و منافع ملی 
برای شان اولویت دارد و دغدغه مردم، اسلام و ایران را دارند، یکبار دیگر بیندیشند 

چراکه این روش، روش مناسبی برای حل مسئله نیست.
وی ادامه داد: اینکه بخواهند زیاده خواهی کنند به نفع کشور نیست و طبیعتا رای 
دهندگان به آقای رییس جمهور هم پذیرای این همه واگذاری نخواهند بود. اما در کنار 
همه این مسائل فراموش نکنیم که الان در چه شرایطی هستیم. به واقع دوستان ما 
در مجلس نمی دانند که طرح چنین صحبت هایی به جز اینکه هزینه زا است، اتفاق 
دیگری را برای کشور تولید نمی کند. الان مسئله اصلی کشور ما موضوعات ناترازی، 
فروش نفت، فشار منطقه ای است که از طرف اسرائیل وارد می شود و یا اتفاقاتی که در 
سوریه رخ داده و یا جنایات اسرائیل در غزه و لبنان که البته در لبنان فعلا به آتش بس 
ختم شده است اما می بینیم فعلا مسائل کشور همین  موضوعات است یا اینکه که 
چرا فرزندان آقای ظریف تابعیت کشور دیگری را دارند. آیا مسئله کشور تا به این اندازه 

تقلیل پیدا کرده است؟
هر جای این کشتی سوراخ شود، همه با هم غرق می شویم

این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: اگر آقای رییس جمهور صلاح ندیده قانون مصوب 
عفاف و حجاب را به دلایل متعددی با هماهنگی مسئولان و بخش های مرتبط با آن 
ابلاغ کند در واقع برای این نیست که توانایی یا قدرت تشخیص نداشته اند، در واقع 
رییس جمهور صلاح کشور را سنجیده است. این مواردی است که باید به آن توجه 
شود ما همه اهل یک کشتی هستیم هر جای این کشتی سوراخ شود، همه با هم غرق 
می شویم. الان شروع کردند به سوراخ کردن کشتی اگرچه چسبندگی این سوراخ از 
طرف مردم انجام می شود چراکه مردم کشورشان را دوست دارند اما افراد در ظرفیت های 

سیاسی باید خودشان را بازخوانی کنند و تعهدات شان را به کشور و مردم نشان دهند.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

گفت وگوهای ژنو محدود به بحث های هسته ای نبود

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: از نقد و نظر رسانه ها در سیاست خارجی 
استفاده می کنیم. هدف از نشست ژنو صریحا اعلام شد که مذاکره نیست بلکه 
گفت وگو است. ما با هر سه کشور اروپایی که در نشست بودیم روابط دیپلماتیک 
داریم و گفت وگو با آنها امری طبیعی است. باتوجه به تحولات منطقه ما از این 
فرصت برای بیان دیدگاه و دغدغه های خود به اروپایی ها استفاده کردیم و 

طبیعی است که باید نظرات آنها را هم بشنویم.
اسماعیل بقایی سخنگوی وزارت امور خارجه صبح روز دوشنبه 12 آذر در 
نشست خبری هفتگی خود با خبرنگاران در خصوص تحولات روزهای اخیر 
اظهارداشت: امروز مصادف با سالروز همه پرسی و تصویب قانون اساسی ایران 

در سال ۵۸ است.
و  پرتغال  در  تمدن ها  ائتلاف  اجلاس  در  خارجه  وزیر  شرکت  گفت:  وی 
دیدارهای متعدد با وزرای خارجه در حاشیه این نشست و گفت وگو در خصوص 
تحولات مهم منطقه ای و به ویژه با تمرکز بر توقف نسل کشی در غزه و جنایات در 

لبنان از جمله اقدامات روزهای گذشته بود.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: با نزدیک شدن به فصل سرما ادامه 
قحطی و به گرسنگی کشاندن مردم غزه بسیار دردناک است و لازم است این 

جنایات هرچه زودتر متوقف شود.
هیچ وقت داعش تهدیدی علیه آمریکا و منافع آن نبوده است

سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: اتفاقی که در سوریه در حال وقوع 
است تهدیدی علیه آمریکا نیست و هیچ وقت هم داعش تهدیدی علیه آمریکا 
و منافع آن نبوده است. اگر هدف از حضور نظامی آمریکا در سوریه مبارزه با 
داعش است پس این گروه در سوریه چه کار میکند و چگونه گروه تحریرالشام 
در سوریه در حال فعالیت است. وی گفت: حضور نظامی آمریکا در سوریه نقض 
اصول و قوانین مشخص سوریه است و تداوم حضور تروریست ها در سوریه ناشی 

از حضور آمریکا در این کشور است.
بقایی افزود: هدف از سفر عراقچی به سوریه این بود که پیام حمایت ایران 
به مقامات سوریه ابلاغ شود و همزمان در جریان آخرین وضعیت شرایط آنجا 
قرار بگیریم. فکر میکنیم در سطح دیپلماتیک وظیفه ما و وظیفه سایر کشورها 
این است که برای بسیج جامعه جهانی برای مبارزه با تروریسم اقدام کنند و این 

هدف سفرهای اخیر آقای عراقچی به سوریه و ترکیه است.
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: ترکیه همسایه مهمی برای سوریه 
است و نقشی کلیدی در روند آستانه داشته و در سال های اخیر نقشی مفید 

برای کاهش تنش در مناطق مختلف سوریه داشته است.

بقایی گفت: گفت وگوهای ژنو محدود به بحث های هسته ای نبوده بلکه 
دغدغه های مختلف خود را با طرف اروپایی مطرح کردیم . در خصوص موضوع 
هسته ای همیشه گفتیم که آماده تعامل بر مبنای حقوق و تکالیفی هستیم که 

بر مبنای حقوق و قوانین بین المللی داریم.
تخلیه به موقع کنسولگری ایران در حلب

وی در خصوص وضعیت کنسولگری ایران در حلب سوریه افزود: خوشبختانه 
ما به موقع کنسولگری خود را تخلیه کردیم و هیچ یک از همکاران ما دچار 
اماکن  به  تعرضی  هرگونه  بین المللی  قوانین  اساس  بر  و  نشدند  آسیبی 

دیپلماتیک ممنوع است.
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: ترکیه در موضوعات سوریه تاثیر گذار و 
تاثیرپذیر است و همه در منطقه به این جمع بندی رسیده ایم که هرگونه ناامنی و 
گسترش تروریسم در سوریه محدود به سوریه نمی ماند و در نشست های آستانه 
شاهد بودیم که چندین سال ایران، ترکیه و روسیه تلاش های زیادی را داشتند. 
دوستان ترک ما به اندازه ما نگران تحولات سوریه هستند و همه آگاه هستیم که 
تروریسم در یکجا متمرکز نمی ماند و ماهیتا تمایل به انتشار و تکثیر دارد. این 
نگرانی مشترک باعث می شود که کشورهای همسایه تلاش های خود را جهت 

مبارزه با تروریسم مضاعف کنند.
برنده اصلی از ناامنی در سوریه و منطقه رژیم صهیونیستی است 

وی ادامه داد: برنامه هسته ای ایران به واسطه فتوای رهبری و ارزیابی ها و 
محاسبات مبتنی بر امنیت ملی کماکان صلح آمیز خواهد ماند. 

بقایی تصریح کرد: تحولات سوریه پیچیده است و آنچه روشن است برنده 
اصلی از ناامنی در سوریه و منطقه رژیم صهیونیستی است. اینکه بلافاصله 
پس از آتش بس در لبنان گروه های تروریستی فعال شدند اتفاقی نبوده است. 
تاریخچه گروه های تروریستی و ارتباطی که با رژیم صهیونیستی داشتند ما را به 

این می رساند که اتفاقی در کار نبوده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: همه کشورهای اسلامی و منطقه باید 
این را در نظر بگیرند اتفاقات اخیر کار دشمن مشترک امنیت و ثبات یعنی رژیم 

صهیونیستی است .
وی گفت: تعهدات آستانه ممکن است به مانند دیگر تعهدات بین المللی 
نقض شود ولی به معنای از بین رفتن یا تضعیف آن نیست و باید از این فرایند 
برای ترمیم نقض های ایجاد شده استفاده کنیم . امیدواریم با اقداماتی که در 
حال انجام است از جمله در سفر اخیر آقای عراقچی به ترکیه و تماس تلفنی با 

مقامات روسیه بتوانیم مجدد از سازوکار آستانه استفاده کنیم.

حضور ایران در سوریه بنا به درخواست این کشور بوده است
بقایی گفت: حق دفاع یک حق ذاتی است و جمهوری اسلامی ایران در دفاع 
از تمامیت ارضی و حاکمیت ملی خود از کسی اجازه نمی گیرد. ما با کشورهایی 
که رابطه دیپلماتیک داریم و نسبت به آنها مطالبه ای داریم یا آنها نسبت به ما 
بحث هایی دارند گفت وگو می کنیم و این موضوع در خصوص نشست ژنو نیز 
صدق می کند و بر اساس عزت، حکمت و مصلحت نیز امری پذیرفته شده 

است.
سخنگوی وزارت امور خارجه بیان کرد: ما از سال ها قبل و از آن زمان که مردم 
سوریه با خطر تروریسم مواجه شدند برای کمک به آنها و بر اساس دعوت رسمی 
دولت این کشور به آنها کمک کردیم و مستشاران نظامی ما در آنجا حضور 
داشتند و الان نیز حضور دارند و اخیرا نیز سردار بزرگی را در سوریه تقدیم راه 
ثبات و امنیت در سوریه و منطقه کردیم، بنابراین حضور ایران در سوریه جدید 

نیست و بر اساس خواست و نظر سوریه بوده و همچنان نیز ادامه دارد.
وی ادامه داد: این دور از تحرکات دیپلماتیک ما بر تحولات سوریه تمرکز دارد 
و بنا داریم با کشورهای منطقه در خصوص خطرات ناشی از فعال شدن مجدد 
تروریسم در سوریه و آثار سو آن در منطقه گفت وگو داشته باشیم. در خصوص 

مقصد بعدی وزیر خارجه در آینده اطلاع رسانی می کنیم. 
روند  ضامن  کشورهای  با  هم  کرد:  تصریح  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
آستانه و هم با کشورهای منطقه ای این دور از گفت وگوهای وزیر خارجه ادامه 
پیدا می کند. رژیم صهیونیستی به هیچ پیمانی پایبند نبوده و قابل اعتماد 
نیست. در خصوص غزه متأسفانه ما با ادامه نسل کشی مواجه هستیم و شدت 
کشتار همچون گذشته ادامه دارد و علاوه بر این نیز محرومیت از درمان، دارو و 

گرسنگی نیز اضافه شده است.
بقایی با بیان اینکه وظیفه اخلاقی و قانونی همه کشورها حکم می کند که 
برای توقف جنایات رژیم صهیونیستی تلاش های خود را مضاعف کنند، افزود: 
ما در سطح جهانی و با استفاده از ظرفیت مجامع بین المللی برای تبیین رنج 
و دردی که جانبازان شیمیایی دوران دفاع مقدس ما که قربانی استفاده از 

سلاح های شیمیایی شدند استفاده کردیم.
سفر مقام چینی به ایران برای اجرای موافقتنامه 25 ساله

بقایی در خصوص سفر نخست وزیر چین به تهران در هفته آینده و انتظار ایران 
از چین در خصوص مقابله با تروریسم گفت: این تکلیف عام کشورهاست که با 
تروریسم مبارزه کنند و معتقدیم همه کشورهای دغدغه مند از هیچ کمکی به 

سوریه برای مبارزه با تروریسم دریغ نخواهند کرد. 
وی گفت: اول از همه خود دولت سوریه به عنوان مسئول و متولی اصلی حفظ 
صلح اقدام اصلی را خواهد کرد و کشورهایی که به عنوان کمک کننده فعال 
بودند قطعا به مسئولیت خود عمل می کنند. در خصوص سفر مقام چین به 
ایران این یک امر متداول است و این سفر در چارچوب اجرای موارد موافقتنامه 
راهبردی ایران و چین انجام می شود و امیدواریم مجموعه تفاهمات در این سفر 

برای اجرایی شدنش اقدام شود.
تلاش ایران برای جلوگیری از تنش

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: برنامه هسته ای ایران بر اساس تقابل 
بنا نشده و با در نظر گرفتن جنبه های مختلف کاربرد هسته ای طراحی و اجرا 
می شود و لذا اقدامات روزهای اخیر پس از قطعنامه  شورای حکام باید در 
راستای نیازسنجی ایران در صنعت هسته ای نگاه کنیم. هیچ گاه رویکردی 
تقابلی نداشتیم و همواره رویکرد ما تلاش برای جلوگیری از ایجاد تنش برای 
برنامه  هسته ای بوده و هست.  وی افزود: سابقه طرف های مقابل نشان می دهد 
که همواره می خواهند در این روند اخلال ایجاد کنند و آمریکا از اساس در 
جایگاهی نیست که بخواهد در این خصوص اطهار نظر داشته باشد چرا که 
بانی ایجاد مسأله برای برنامه هسته ای ایران بوده در حالی که هیچ مدرک و 
سندی دال بر انحراف برنامه هسته ای ایران اعلام نشده است و این قبیل 
اظهارات از سوی آمریکا و دیگران را تلاشی برای اخلال در روند عادی برنامه 
صلح آمیز هسته ای ایران می دانیم و آنها را نمی پذیریم. بقایی تصریح کرد: از 
ابتدا گفتیم که تنها راهکار عادلانه برای مسأله فلسطین این است که در یک 
رفراندوم مستقل و آزادانه همه مردم فلسطین اعم از مسلمان، مسیحی و یهودی 

در خصوص سرنوشت خود تصمیم بگیرند.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰16۰33۰۰۰1۰۰2۸2۵ شماره  رای   -1
14۰۰11443۰۰۰1۰۰۰414 مربوط به تقاضای آقای/ خانم زهرا موسوی 
فرزند محمود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 11۸/2۰ مترمربع 
پلاک شماره  11۰4۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین علی زادیان خریداری به موجب 
سند رسمی شماره 2399 مورخ 1344/12/14 دفترخانه 16 قم( )م الف: 

)1۸2۷4۵1
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰16۰33۰۰۰1۰۰2۸24 شماره  رای   -2
14۰۰11443۰۰۰1۰۰۰412 مربوط به تقاضای آقای/ خانم زهرا موسوی 
فرزند محمود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 124/1۵ مترمربع 
پلاک شماره  11۵۸۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد حسن برزگر( )م الف: 1۸2۷4۵1(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰1۰۰۷۷۰۸ شماره  رای   -3
14۰311443۰۰۰1۰۰۰936 مربوط به تقاضای آقای/ خانم زهرا حسن پور 

فرزند محمدعلی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ  1۷۷/۸۰ مترمربع پلاک شماره  114۵4 اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم )اسناد رسمی شماره های ۷91۵9 و ۷916۰  

و ۷916 1 مورخ 14۰2/11/26 دفترخانه ۵9 قم( )م الف: 1۸2۷4۵1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰1۰۰۷۷۰۷ شماره  رای   -4
14۰311443۰۰۰1۰۰۰93۵ مربوط به تقاضای آقای/ خانم محمد علی 
زینلی فرزند  اصغر در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ  1۷۷/۸۰ مترمربع پلاک شماره  114۵4 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم )اسناد رسمی شماره های ۷91۵9 
)م الف:  قم(   ۵9 دفترخانه   14۰2/11/26 مورخ   1  ۷916 و    ۷916۰ و 

)1۸2۷4۵1
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰1۰۰۸9۰1 شماره  رای   -۵
14۰311443۰۰۰1۰۰۰69۵ مربوط به تقاضای آقای/ خانم  هادی یگانه 
امین  فرزند  احمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ  233/6۰ مترمربع پلاک شماره  1۰9۸4 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم )سند رسمی شماره 123223 

مورخ 14۰۰/1۰/26 دفترخانه 2 قم )م الف: 1۸2۷4۵1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰1۰۰۸9۰2 شماره  رای   -6

حمید  خانم    آقای/  تقاضای  به  مربوط   14۰311443۰۰۰1۰۰۰696
باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  در  محمدعلی  فرزند   بزازبنیسی 
ساختمان به مساحت ششدانگ  233/6۰ مترمربع پلاک شماره  1۰9۸4 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم )سند رسمی شماره 

123223 مورخ 14۰۰/1۰/26 دفترخانه 2 قم )م الف: 1۸2۷4۵1(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان/ فرصت امروز(
نوبت اول: 1403/0۸/27
نوبت دوم:1403/09/13
رضا حسین خانی-رییس ثبت  اسناد و املاک منطقه یک قم
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هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در 

پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
1-رأی شماره 4966 مربوط به پرونده کلاسه 1۷۷ مربوط به تقاضای 
آقای/خانم آقامعلی نوروزی  فرزند صفر، ششدانگ عرصه و اعیان یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۸4  مترمربع از 
پلاک شماره 193۵ و 193۷ واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم  .)م الف:1۸2۷4۵۸(
2-رأی شماره 14۰36۰33۰۰۰2۰۰۸۵3۸ مربوط به پرونده کلاسه 
14۰211443۰۰۰2۰۰2۷6۸ مربوط به تقاضای آقای/خانم  محمد 
چهرقانی فرزند لطف اله، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 62/۵۰  مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی 
از  196۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم ) مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی و قدسی و فخری و بتول و 
وراث  مقدم  میرشجاعی  اعظم  و  رضویان  همگی  شهرت  مصطفی 

مروخ  شماره ۷۵6۸  ثبتی  اظهارنامه  بموجب  رضویان  محمد  سید 
1323/6/13(.)م الف:1۸2۷4۵۸(

پرونده  به  مربوط   14۰36۰33۰۰۰2۰۰۸2۸1 شماره  3-رأی 
آقای/ تقاضای  به  مربوط   14۰211443۰۰۰2۰۰2۷۸۷ کلاسه 
خانم  ابراهیم موسائی فرزند محمود، ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 1۷1  مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 
فرعی از  2339/12۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم ) مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از  احمد موسائی 
صحفه 3۵1 دفتر ۷9 بمیزان 14۰ متر مربع و خریداری مع الواسطه 
مربع(. متر  بمیزان 31  دفتر 36۰  صفحه 269  حجازی  یوسف  از 

)م الف:1۸2۷4۵۸(
4-رأی شماره 14۰36۰33۰۰۰2۰1۰۰۷۵ مربوط به پرونده کلاسه 
14۰311443۰۰۰2۰۰۰۰۰۵ مربوط به تقاضای آقای/خانم  محسن 
خوش لهجه  فرزند ابوالفضل، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 4۷/6۰  مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی 
از  2333 و 2334 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

)مبایعه نامه عادی از ابوالفضل نادری امین صفحه 349 دفتر ۵46(.)م 
الف:1۸2۷4۵۸(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی 
تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 
سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 

)ایمان/ فرصت امروز(
نوبت اول: 1403/0۸/27
نوبت دوم:1403/09/13
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آدرس سایت:
کانال ایتا:

  معصومه آقاپور مشاور رئیس جمهور شد
رئیس جمهور نظر به مراتب تعهد، شایستگی و سوابق ارزشمند، معصومه آقاپور را به سمت »مشاور رئیس 
جمهور در امور همکاری های اقتصادی« منصوب کرد.مسعود پزشکیان در حکمی ضمن انتصاب معصومه 
آقاپور به سمت »مشاور رئیس جمهور در امور همکاری های اقتصادی« تصریح کرد: امید است با اتکال 
به خداوند متعال و در چارچوب قانون اساسی، اهداف سند چشم انداز، سیاست های کلی مصوب مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی(، برنامه هفتم پیشرفت و با رعایت منشور سیاست های کلی دولت چهاردهم؛ 
با ارائه نظرات مشورتی راهگشا در تحقق اهداف دولت و حل مشکلات کشور در این حوزه مجدانه کوشا 

باشید.

گاز ۲۱۵ اداره پر مصرف قطع شد
مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران در رابطه با نحوه برخورد با ادارات متخلف گفت: 
از ابتدای آبان تاکنون، دمای ۵1 هزار و 1۸۷ اداره دولتی پایش شده که 29۰ مرکز از پایش خود ممانعت 
به عمل آورده و گاز 21۵ اداره دولتی، اماکن عمومی و مراکز تجاری که با وجود صدور اخطار، به اصلاح 
مصرف مبادرت نکردند، قطع شد.به گفته صیدالی، همچنین 2 هزار و ۵24 مورد اخطار برای ادارات 

دولتی، اماکن عمومی و مراکز تجاری متخلف، صادر و گاز 3۸۵ گرماتاب نیز قطع شده است.

جرایم بیمه شخص ثالث بخشیده می شود
بیمه مرکزی:جرایم بیمه شخص ثالث برای موتورسیکلت ها و ماشین آلات کشاورزی از 13 آذر تا پایان روز 
چهارشنبه 12 دی ماه به مدت 3۰ روز و برای سایر وسایل نقلیه زمینی وریلی هم از فردا تا پایان روز پنج 
شنبه 22 آذرماه به مدت 1۰ روز مورد بخشودگی قرار گرفته است.شرکت های بیمه مکلفند در بازه زمانی 

تعیین شده از دریافت جریمه حق بیمه از فاقدین بیمه نامه شخص ثالث خودداری کنند. 

یک ایرانی رئیس کنفدراسیون ناشنوایان آسیا شد
این  رئیس  عنوان  به  را  ایرانی  یک  دوره  سومین  برای  آسیا  ناشنوایان  کنفدراسیون  کنگره  اعضای 
کنفدراسیون انتخاب کردند. کنگره کنفدراسیون ناشنوایان آسیا همزمان با برگزاری دهمین دوره بازیهای 
آسیایی طی روزهای یکشنبه و دوشنبه به میزبانی مالزی برگزار شد که انتخاب اعضای هیات اجرایی و 

رئیس این کنفدراسیون برنامه اصلی روز دوشنبه بود.  

 الحشد الشعبی: ورود به سوریه را تکذیب می کنیم
 رئیس سازمان بسیج مردمی عراق )الحشد الشعبی( ورود نیروهای این سازمان به خاک سوریه را تکذیب 
و تاکید کرد الحشد الشعبی در خارج از عراق فعالیت نمی کند.»فالح الفیاض« درباره تحولات اخیر در 
سوریه گفت: حوادث سوریه، پیامدهای مستقیمی برای امنیت ملی عراق دارد و به کسانی که برای 

پیشروی به سمت مرزهای عراق تلاش کنند، هشدار می دهیم.

 اثری از ماشین آلات ۱۲۰ میلیون دلاری چای دبش نیست
در جلسهٔ رسیدگی به پروندهٔ چای دبش، قاضی خطاب به متهم ردیف اول گفت: 12۰ میلیون دلار 
ماشین آلاتی که اعلام کردید به کشور وارد کرده اید در حال حاضر در کجا قرار دارد؟ماشین آلاتی که 
در بازدید، کارشناسان مشاهده کرده اند مستهلک هستند و بیش از 2۰ سال کار کرده اند. کارشناس 

دادگستری گفته که تاکنون ماشین آلات موضوع ثبت سفارش ها را پیدا نکرده است. 

وزیر ورزش: دوپینگ در ایران تبدیل به جرم می شود
دنیامالی وزیر ورزش و جوانان در پنجمین نشست تخصصی با فدراسیون ها گفت: به دنبال این هستیم 
که قانون سخت گیرانه  داخلی برای دوپینگ لحاظ کنیم و دوپینگ به منزله جرم تلقی شود چراکه ورزش 

پاک برای ما مهم است.

مسئول موکب حضرت معصومه )س( اهالی قم خبرداد:

ارسال چهارمین محموله كمک های مردم قم به لبنان
چهارمین مرحله از کمک های مردم قم به مظلومان و آسیب دیدگان لبنانی امروز ارسال شد. 

مسئول موکب حضرت معصومه سلام الله علیها اهالی قم گفت: کمک ها در این مرحله در قالب 
سه دستگاه کامیون به لبنان اعزام می شود و تا 1۰ روز آینده به دست نیازمندان و آسیب دیدگان 

لبنانی خواهد رسید.
محمود پارچه باف ارزش کمک های اهدایی مرد قم در این مرحله را یک میلیارد و پانصد میلیون 
تومان اعلام کرد و گفت: این کالا ها شامل بیش از 1۰ هزار قطعه لباس، پتو، بالشت، کفش، مواد 
غذایی، قرآن، مفاتیح، و اقلام خوراکی است که توسط مردم نوعدوست قم به مردم لبنان اهدا 
شده است. وی افزود: کمک های مردمی در سه مرحله پیشین که توسط موکب حضرت معصومه 
سلام الله علیها و قرارگاه نصر گرده آوری شده بود، شامل اقلامی مثل وسایل گرمایشی، پتو و مواد 
غذایی مجموعاً به ارزش 4 میلیارد و 4۰۰ میلیون تومان بود که در اختیار جنگ زدگان لبنانی قرار 
گرفت. مسئول موکب حضرت معصومه سلام الله علیها اهالی قم در ادامه با اشاره به روند بازگشت 
آوارگان لبنانی به منازل مسکونی و خانه های خود تاکید کرد و گفت: در حال حاضر بهتر است 
مردم نوع دوست قم به جای اهدای اجناس کمک های خود را در قالب وجوه نقدی اهدا کنند چرا 

که برای بازسازی ویرانی ها بیشتر به وجوه نقدی نیاز است.
 

آبفای قم هشدار داد:

لزوم اقدام فوری برای پیشگیری از یخ زدگی كنتور، 
لوله  و اتصالات آب

مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب قم از ساکنان شهرها و روستاهای 
استان خواست تا برای جلوگیری از یخ زدگی و ترکیدگی کنتور، لوله و اتصالات، اقدامات پیشگیرانه 

انجام دهند.
محمد کربلایی ابراهیمی با اشاره به پیش بینی های صورت گرفته مبنی بر کاهش شدید دمای 
هوا در روزهای آینده، از مشترکان خواست نسبت به عایق بندی کنتور و لوله و اتصالاتی که در 

معرض هوای آزاد قرار دارند سریعا اقدام نمایند.
 وی تاکید کرد: طبق قوانین و مقررات موجود، در صورت بروز خسارت به دلیل عدم رعایت نکات 
ایمنی و نا مناسب بودن محل کنتور و لوله و اتصالات ساختمان، مسئولیت آن بر عهده مشترکان 
خواهد بود و شرکت هیچ گونه تعهدی برای جبران خسارت نخواهد داشت. مدیر روابط عمومی 
و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان تصریح کرد: ساختمان های نیمه کاره و یا در 
حال ساخت و مشترکین غیر دائم » فصلی« نیز از این قاعده مستثنی نیستند. وی یادآور شد: 
مرکز تماس 122 شرکت آب و فاضلاب قم به صورت شبانه روزی آماده پاسخگویی به مشکلات و 

مطالبات شهروندان است.
 

 مسئول واحد رفاه زائر حرم مطهر بانوی کرامت:

1۰موكب به مناسبت ایام فاطمیه در حرم مطهر
مستقر می شوند

مسئول واحد رفاه زائر حرم مطهر بانوی کرامت گفت: از روز سه شنبه تا جمعه این هفته مصادف 
با شهادت حضرت فاطمه )س( 1۰ موکب ایرانی و پاکستانی در صحن جواد الائمه )ع( برپا خواهد 

شد.
غلامرضا قربان رعیت طی گفت وگویی خبری با اشاره به برپایی مواکب در ایام فاطمیه دوم در 
حرم مطهر بانوی کرامت، اظهار داشت: باتوجه به حضور انبوه زائران آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه سلام الله علیها، 1۰ موکب از شهرهای مختلف ایران و پاکستان در صحن جوادالائمه )ع( 

مستقر خواهند شد.
وی با اشاره به فعالیت موکب خادمان آستان مقدس حضرت معصومه )س( در این ایام از فعالیت 

ایستگاه نان حضرتی از روز سه شنبه تا جمعه خبر داد.
مسئول واحد رفاه زائر حرم مطهر بانوی کرامت تأکید کرد: این مواکب با پذیرایی وعده صبحانه، 

میان وعده، ناهار و شام خدمت رسانی خواهند کرد.
قربان رعیت در پایان گفت: تمامی غذاهای گرم در بیرون از حرم مطهر با رعایت اصول بهداشتی 
و با نظارت واحد رفاه پخته و برای توزیع به مواکب منتقل می شود و تمامی نان مصرفی این مواکب 

توسط نانوایی حرم مطهر بانوی کرامت به صورت رایگان پخت و توزیع می شود.

مدیر منطقه 2 شهرداری قم مطرح کرد:

بهبود دسترسی شهروندان قم
 به بیمارستان امام رضا )ع(

مدیر منطقه 2 شهرداری قم گفت: اجرای تملکات صورت گرفته در 
ادامه پل روگذر بلوار سردار سلیمانی، مسیر دسترسی به جاده اراک و 

بیمارستان امام رضا)ع( را بهبود می بخشد.
سیدرضا حسینی در گفت وگویی با اشاره به تکمیل محور نیک اندیش 
اظهار کرد: پروژه تقاطع غیر همسطح بلوار سردار سلیمانی که برای 
اتصال جاده اراک به بلوار غدیر در حال اجرا است و تاکنون ۷4 درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته است. وی افزود: این پروژه به عنوان یکی از 
طرح های بزرگ ترافیکی قم، بخشی از محور شهید سردار سلیمانی را 
تشکیل می دهد و هدف اصلی آن بهبود دسترسی بین مناطق مختلف 
شهر است. مدیر منطقه 2 شهرداری قم از تکمیل این محور تا پایان سال 
خبر داد و خاطرنشان کرد: با اجرای تملکات صورت گرفته در ادامه پل 
روگذر، مسیر دسترسی به جاده اراک بهبود یافته و علاوه بر تسهیل ارتباط 
بین مناطق دو و چهار، دسترسی شهروندان به بیمارستان امام رضا )ع( 
نیز آسان تر می شود. حسینی اضافه کرد: به منظور رفع نارضایتی های 
مراجعان و کارکنان بیمارستان امام رضا )ع( و تکمیل محور نیک اندیش 
مسیر منتهی به بیمارستان امام رضا )ع( با مشارکت منطقه 4 شهرداری 
قم آسفالت شد. به گزارش شهرنیوز، بیمارستان امام رضا )ع( نخستین 
بیمارستان تأمین اجتماعی در شهر قم است که به دلیل مراجعات فراوان 
از سوی کارگران در شهر قم همواره مطالباتی برای بهبود مسیر دسترسی 

به این بیمارستان مطرح شده است.

رئیس کمیسیون حقوقی شورای شهر قم تاکید کرد:

ضرورت حمایت از شركت های 
دانش بنیان و توسعه پارک علم و فناوری 
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم گفت: با 
توجه به اینکه حمایت از شرکت های دانش بنیان از تأکیدات رهبر انقلاب 
و یکی از اولویت های مهم است، شورای اسلامی شهر قم آمادگی دارد تا 

در چارچوب قوانین از این روند حمایت کند.
محسن محرری روز دوشنبه در یکصد و چهل و ششمین جلسه رسمی 
شورای اسلامی شهر قم که در ساختمان شهید زین الدین برگزار شد، 
اظهار کرد: حمایت از شرکت های دانش بنیان یکی از اولویت های مهم 

است که حتی رهبر معظم انقلاب نسبت به این موضوع تاکید کرده اند.
پیگیری  با  از سال 13۸۸  استان قم  فناوری  و  پارک علم  افزود:  وی 

استاندار قم در ساختمان های سازمانی در حال تخلیه تأسیس شد.
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان 
کرد: با استقبال گسترده ای که از این مجموعه شده است، شرکت های 
دانش بنیان مستقر در آنجا برای توسعه به فضایی مناسب تر نیاز دارند. 
در سیاست های کلان کشور  این موضوع  اهمیت  به  اشاره  با  محرری 
گفت: این مسئله از تأکیدات رهبر انقلاب است و ضرورت دارد تا پارک 
علم و فناوری استان با نگاهی آینده نگر در محلی مناسب تر مستقر شود تا 
امکان توسعه بیشتری پیدا کند. وی با اشاره به رایزنی های انجام شده میان 
مدیریت شهری و پارک علم و فناوری استان قم گفت: شورای اسلامی شهر 

قم آمادگی دارد تا در چارچوب قوانین از این روند حمایت کند.
 

مدیرکل مهندسی و امور اجرایی ترافیک شهرداری قم:
۲۵ گذرگاه امن عابرپیاده احداث می شود

مدیرکل مهندسی و امور اجرایی ترافیک شهرداری قم گفت: احداث 2۵ 
گذرگاه امن عابرپیاده در راستای افزایش امنیت و کاهش خطرات برای 
عابران پیاده در دستور کار قرار گرفته است که از این تعداد شش گذرگاه 

در مرحله تکمیل ابنیه فنی قرار دارد.
محمد عباسی در گفت وگویی اظهار کرد: احداث گذرگاه های عرضی 
عابر پیاده یکی از اقدامات مهم برای کاهش تصادفات و بهبود وضعیت 
ترافیکی شهر قم به شمار می رود. وی از برگزاری جلسات متعدد برای 
بهبود نظارت و اطمینان از کیفیت اجرای پروژه ها خبر داد و افزود: 2۵ 
گذرگاه های امن عرضی عابرپیاده در سطح شهر برنامه ریزی شده که از 
این تعداد 6 مورد در مرحله تکمیل ابنیه فنی قرار دارد. مدیرکل مهندسی 
و امور اجرایی ترافیک شهرداری قم تصریح کرد: بلوار 1۵ خرداد مقابل 
امامزاده شاه سید علی، خیابان 22 بهمن تقاطع کانال آب، بلوار دانشگاه 
مقابل اورژانس، بلوار دانشگاه مقابل دانشگاه آزاد، بلوار امامت مقابل 
دانشگاه پیام نور، بلوار ولایت مقابل دانشگاه شهاب دانش از جمله 6 
گذرگاهی است که تا مرحله ابنیه فنی پیشرفت داشته و به ترتیب اولویت 
تکمیل می شود. عباسی با تاکید بر اهمیت پروژه ها گفت: اجرای این 
گذرگاه ها تأثیر بسزایی در افزایش امنیت و کاهش خطرات برای عابران 
پیاده دارد. وی از اجرای طرح روشنایی در گذرگاه های عابر پیاده خبر داد 
و خاطرنشان کرد: طرح روشنایی گذرگاه های امن عابر پیاده نیز در برنامه 
کاری قرار گرفته تا دید بهتری برای عابران و رانندگان فراهم شود. مدیرکل 
مهندسی و امور اجرایی ترافیک شهرداری قم افزود: با پیگیری مداوم و 
اجرای استاندارد این پروژه ها، امید است ایمنی معابر افزایش یافته و 
شرایط تردد در مناطق مختلف شهر، به ویژه نقاط پرتردد، بهبود پیدا کند.

معاون شهردار قم مطرح کرد:

راه اندازی كارخانه مجازی ایده و 
خلاقیت توسط شهرداری 

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم از راه اندازی کارخانه 
مجازی ایده و خلاقیت خبر داد و گفت: این سامانه فرصتی برای استفاده 
از توانمندی های شرکت های دانش بنیان و جوانان مستعد در حل مسائل 

شهری فراهم می کند.
مجید محمدرضاخانی روز دوشنبه در یکصد و چهل و ششمین جلسه 
رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم که در ساختمان شهید زین الدین 
برگزار شد، اظهار کرد: در مجموعه شهرداری قم و معاونت برنامه ریزی، 

فعالیت های متنوعی در حوزه های مختلف شناسایی شده است.
وی افزود: یکی از مهم ترین طرح هایی که اخیراً آغاز کرده ایم، راه اندازی 
کارخانه مجازی ایده و خلاقیت است. معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی 
شهرداری قم خاطرنشان کرد: در بعضی شهرداری ها فعالیت هایی در 
این حوزه انجام شده است، اما ما با برنامه ریزی دقیق تصمیم گرفتیم این 
کارخانه را به صورت مجازی راه اندازی کنیم. محمدرضاخانی هدف از این 
اقدام را به اشتراک گذاری مسائل شهرداری قم با موضوعات روز دانست 
توانمندی های  از  بهره گیری  برای  فرصتی  پلتفرم  این  کرد:  تصریح  و 
شرکت های دانش بنیان و جوانان مستعد در سطح شهر و استان فراهم 
می کند تا بتوانند در حل مسائل شهری مشارکت کنند که به همین منظور 

تعاملاتی با مجموعه های مختلف آغاز شده است.

برداشت انار از باغات خراسان جنوبی 

استاندار قم:

 متعهد به فراهم کردن زمینه اشتغال و ازدواج معلولان هستیم
استاندار قم در پیامی به مناسبت روز جهانی معلولان، اشتغال، ازدواج و 
مسکن را از مهم ترین مطالبات این قشر دانست و گفت: خود را متعهد به 

فراهم کردن زمینه اشتغال و ازدواج و سایر نیازهای معلولان می دانیم.
قرار  ایمان  اختیار  در  دوشنبه  روز  که  پیام  این  در  جو  بهنام  اکبر   
گرفت، آورده است: 12 آذر به نام روز جهانی معلولین و افراد دارای معلولیت 
هرگز  که  بزرگی  انسان های  تکریم  برای  روزی  است،  شده  نام گذاری 
معلولیت برای آنها محدودیت نبوده و با توکل بر خداوند منان، همت عالی 
و اعتمادبه نفس، جلوه های زیبایی از شکوفایی استعدادها و غلبه اراده بر 

ناتوانی ها را به نمایش می گذارند.
پیام حاکیست: کسانی که به رغم داشتن برخی محدودیت های جسمی و 
بعضاً ذهنی در عرصه های مختلف اجتماعی، سرافراز و موفق و پیروز عمل 

می کنند و مصداق و تجلی بارز حکمت و رحمت پروردگارند.
استاندار قم در این پیام تصریح کرده است: با شناخت و اشرافی که بر عزم و 
اراده و توانائی ها این قشر شریف دارم متعهد به بررسی مشکلات و مطالبات 
به حق معلولین استان خصوصاً فراهم کردن زمینه های اشتغال، ازدواج، 
مسکن دار شدن و سایر انتظارات قانونی آنان، تلاش در جهت تحقق قانون 
جامع حمایت از معلولین و پیگیری این مهم از مبادی ذی صلاح اداری، 
اجرایی و نظارتی را وظیفه خود و همه دستگاه های تصریح شده در قانون 

مذکور می دانم.
در ادامه این پیام آمده است: در این زمینه اگر چه بنا به فرموده مقام معظم 
رهبری خدمت به معلولین وظیفه همه مردم، بخش های دولتی و غیردولتی 
و سازمان های انقلابی است؛ اما بر تغییر و اصلاح نوع نگرش عموم جامعه 
نسبت به موضوع معلول و معلولیت و کوشش برای تدارک زمینه های لازم 
برای شکوفایی استعدادهای معلولین، مناسب سازی فضاهای مختلف 

چتر  گسترش  و  قشر  این  بیشتر  رفاه  برای  واداری  عمومی  و  شهری 
حمایت های قانونی از معلولین و اعتماد به تشکل های برخاسته از همین 

قشر تاکید دارم.
وی یادآور شده است: طبق شعار امسال روز جهانی معلولین معتقدم 
»توسعه نقش افراد دارای معلولیت، الهام بخش آینده ای فراگیر و پایدار« 
است. بهنام جو در پایان بیان کرده است: اینجانب ضمن تبریک فرارسیدن 
روز جهانی معلولین و تاکید بر تعهد دولت و مدیریت استان بر پیگیری حقوق 
معلولین از اقدامات اداره کل بهزیستی استان، مددکاران و کارشناسان 
خدوم، تشکل های مربوطه و عموم خیرین و نیکوکاران استان که همت 
خود را صرف خدمت به بهترین اقشار جامعه نموده اند صمیمانه قدردانی 

می نمایم.

همزمان با روز جهانی معلولان 2 مرکز جدید توان بخشی در قم با حضور 
مسئولان این استان به بهره برداری رسید.

مدیرکل بهزیستی قم در این آیین، به تشریح اقدامات بهزیستی در راستای 
رفع کمبودها و راه اندازی مراکز توان بخشی جدید پرداخت.

سید صادق میرئی افزود: امروز، به مناسبت هفته افراد دارای معلولیت، 
با  توان بخشی رضوان  دومین خانه حمایتی مهر رضوان در مرکز جامع 

همکاری خیرین و بخش غیردولتی افتتاح شد.
وی گفت: این خانه های حمایتی به طور ویژه برای بیماران روانی مزمن 
طراحی شده اند که دوره درمان خود را در مراکز شبانه روزی با موفقیت پشت 
سر گذاشته اند. در این مراکز، روند درمان و توان بخشی در محیطی آرام تر و 
با امکانات رفاهی بهتر ادامه می یابد تا مددجویان بتوانند مهارت های زندگی 

خود را ارتقا دهند و آماده بازگشت به خانواده و اجتماع شوند.
مدیرکل بهزیستی قم همچنین از افتتاح خانه مهر رضوان شماره 2 به 
مساحت 16۰ مترمربع و با هزینه ای بالغ بر 26 میلیارد ریال توسط خیرین 

و بخش خصوصی خبر داد.
وی افزود: امروز همچنین مرکز توانبخشی و نگهداری بیماران اعصاب و 
روان مرد )نگاه مهربان( در بخش مرکزی استان، در روستای سراجه و شهر 
قنوات، با ظرفیت ۵۰ نفر و تحت نظارت بهزیستی قم افتتاح شد. این مرکز 

نقش مهمی در افزایش ظرفیت مراکز شبانه روزی بیماران روانی استان ایفا 
خواهد کرد.

میرئی در ادامه به تشریح خدمات این مرکز پرداخت و گفت: این مرکز 
خدماتی نظیر نگهداری و توانبخشی شبانه روزی بیماران روانی مزمن، ویزیت 
روانپزشک و پزشک عمومی، پرستاری، روانشناسی، مشاوره، مددکاری، 
کاردرمانی، حرفه آموزی، فعالیت های هنری، تربیت بدنی و ورزش را در دو 
شیفت ارائه می دهد. همچنین، این مرکز در زمینی به مساحت سه هزار و 
۷۰۰ مترمربع و زیربنای 6۰۰ مترمربع ساخته شده و زمینه اشتغال برای 

22 نفر فراهم کرده است.

همزمان با روز جهانی معلولان؛
۲ مرکز توانبخشی در استان قم افتتاح شد

رای  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
اساس  بر  باید  شورا  اعضای  منفی  یا  مثبت 
تکلیف و تشخیص آزادانه آن ها صورت گیرد و 
هیچ گونه تهدید یا فشاری قبل از جلسات شورا 

معنا ندارد.
مجید اخوان روز دوشنبه در یکصد و چهل و 
ششمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر که در ساختمان شهید زین الدین برگزار 
شد با انتقاد از برخی دخالت های بیرونی در 
همواره  کرد:  اظهار  شورا  تصمیم گیری های 
پیش از مطرح شدن لوایح خاص، فضاسازی 
رسانه ای علیه رأی مثبت یا منفی اعضای شورا 
صورت می پذیرد در حالی که استقلال اعضای 
شورا در رأی دادن به لوایح باید در نظر گرفته 

شود.
وی با انتقاد از معطل ماندن بعضی لوایح در 
شورای شهر قم افزود: لایحه حذف پارکینگ 
کمیسیون ها  در  و  مطرح  شورا  در  مهر   2۵
نیز  شورا  صورت جلسه  حتی  و  شده  بررسی 
موجود است، اما هنوز در جلسه علنی شورا 
به بحث گذاشته نشده و این امر موجب بروز 

مشکلاتی برای مردم شده است.
این عضو شورای اسلامی شهر قم با تاکید 
بر ضرورت حفظ استقلال شورا عنوان کرد: 
رأی مثبت یا منفی اعضای شورا باید بر اساس 

تکلیف و تشخیص آزادانه آن ها صورت گیرد و 
هیچ گونه تهدید یا فشاری پیش از جلسات شورا 

معنا ندارد.
اخوان با اشاره به اینکه فضاسازی رسانه ای 
شد،  خواهد  کارشناسی  تصمیمات  از  مانع 
خاطرنشان کرد: چنین برخوردهایی نادرست 
است و زمینه ای برای مواخذه و مطالبه بی جا 

وجود ندارد.
وی با تاکید بر لزوم شفافیت و رعایت اصول 
قانونی در تصمیم گیری های شورا گفت: باید 
دخالت های غیرمسئولانه در فرایندهای قانونی 

و تصمیمات اعضای شورا متوقف شود.
لوایح شورای شهر قم منطبق بر قوانین 

تدوین شود
نیزدراین  قم  استان  اسلامی  شورای  رئیس 
دقت  از  ناشی  مشکلات  به  اشاره  با  جلسه  
بعضی  گفت:  مصوبات  بررسی  در  نداشتن 
مصوبات بدون بررسی های لازم تصویب و این 
هیئت  در  جدی  مشکلات  بروز  موجب  امر 

تطبیق می شود.
ماشاالله سعادتمند اظهار کرد: خرید خدمات 
مشاوران و بررسی مصوبات شوراهای اسلامی 
نیازمند  انطباق،  کمیته  در  استان  شهرهای 

دقت بیشتری است.
وی افزود: این کمیته که متشکل از استاندار، 

فرماندار و نماینده شورای استان است، وظیفه 
انطباق مصوبات با قوانین را بر عهده دارد، اما 
به تازگی موارد رد مصوبات به طور قابل توجهی 

افزایش یافته است.
با اشاره به مشکلات  عضو شورای شهر قم 
مصوبات  بررسی  در  نداشتن  دقت  از  ناشی 
بدون  مصوبات  بعضی  کرد:  خاطرنشان 
بروز  موجب  و  تصویب  لازم  بررسی های 

مشکلات جدی می شود.
باید  طرح ها  اینکه  بر  تاکید  با  سعادتمند 
ارائه  مشخص  قواره  با  و  قانون  به  استناد  با 
شوند، اضافه کرد: علاوه بر این مشاوران باید 
دارای مدارک تحصیلی مرتبط باشند و تجربه 
داشته  را  مربوطه  زمینه  در  کافی  تخصص  و 

باشند.
وی با اشاره به اینکه ارسال طرح های مصوب 
شده از سوی شورای شهر قم باید با ضوابط 
خاص انجام شود، افزود: مصوبه کمیسیون ها 
نمی تواند در قالب طرح به فرمانداری ارسال 

شود.
قم،  شهر  اسلامی  شورای  امروز  جلسه  در 
اصرار بر پنج مصوبه رد شده از سوی کمیته 
تطبیق فرمانداری قم به رأی گذاشته بود که 
با نظر مثبت اعضای شورای اسلامی شهر قم 

روبه رو شد.

مجیداخوان تاکید کرد؛

ضرورت توقف دخالت ها در تصمیمات شورا
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